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Anketa: 
Ako trávia 
prázdniny 
úspešní 
a oceneneí žiaci

Naši seniori 
píšu príbehy  
aj básne

Menovanie 
riaditeľov 
základných 
a materských 
škôl

Kultúrne leto 
v mestskom 
parku 
pokračuje 
folkom

Po americkom 
kontinente 
s dvomi 
Bánovčanmi

Stretávka 
maturantov 
strojárov po 60 
rokoch 

Rozbiehame 
seriál 
o bánovských 
hudobných 
kapelách

Dovolenkujeme! 
V redakcii nás nájdete 

až od 24. júla... 
A najbližšie číslo 

Bánovských novín vyjde 
v pondelok 29. júla. 
Ak sám Vám dnešné 

dvojčíslo páčilo, napíšte! 
Prajeme všetkým krásne 
prázdniny a dovolenku!

redakcia

Neprehliadnite!

Zriadenie občianskej poriadkovej služby
Od  1. júla 2019 bola 

v  meste Bánovce nad 
Bebravou zriadená miestna 
občianska poriadková 
služba, ktorá bude nápo-
mocná mestskej a  štátnej 
polícii pri dohľade nad 
dodržiavaním zákonov, 
mestských vyhlášok, verej-
ného poriadku, nočného 
pokoja, a to najmä v lokali-
tách, kde sídli marginalizo-
vaná rómska komunita. 

Občianska poriadková 
služba (ďalej MOPS) bude 
monitorovať a  predchá-
dzať vzniku konf liktov, 

dohl iadať na  ochranu 
verejného i  súkromného 
majetku pred poškodzo-
vaním a  vandalizmom 
a  kont rolovať  miesta 
stretávania sa detí a  mlá-
deže margina l izovanej 
rómskej komunity (MRK) 
vo večerných hodinách. 
Povinnosťou členov MOPS 
bude upozorňovať na pro-
t ispoločenskú č innosť 
a  protiprávne konanie 
a  tieto skutočnosti ozna-
movať príslušnej inštitúcii. 
Okresnému riaditeľstvu 
Policajného zboru budú 

hlásiť prípady porušovania 
pravidiel cestnej premávky 
a  ja zdy vodičov pod 
vplyvom alkoholu, omam-
ných a  psychotropných 
látok alebo jazdu bez vodič-
ského oprávnenia. MOPS 
bude v  rámci marginali-
zovanej komunity upozor-
ňovať občanov napríklad 
i  na  správne nakladanie 
s  komunálnym odpadom 
a zákaz vypaľovania trávy 
a  lúčnych porastov. MOPS 
môže byť nápomocná  pri 
zabezpečení por iad ku 
pri zásahu zdravotníckej 

s lu žby,  v ýkone práce 
plynárov, elektrikárov, poš-
tových doručovateľov alebo 
terénnej sociálnej služby. 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou získalo pros-
triedky na  jej zriadenie 
vďaka úspešnému projektu 
Miestna občianska poriad-
ková služba v Bánovciach 
nad Bebravou v  rámci 
Operačného programu 
Ľudské zdroje. MOPS bude 
mať štyroch členov vede-
ných náčelníkom mestskej 
polície s riadne stanovenou 
dobou výkonu služby a roz-

pisom práv a  povinností. 
Skúsenosti a  pozitívne 
výsledky z viacerých miest 
a obcí na Slovensku doka-
zujú opodstatnenosť takejto 
poriadkovej služby. Mesto 
Bánovce má podobnú 
skúsenosť s  činnosťou 
občianskych hliadok. Počas 
spolupráce so zástupcami 
rómskej komunity sa obme-
dzila kriminalita, zlepšil sa 
verejný poriadok a  znížila 
sa miera záškoláctva malo-
letých a mladistvých. 

 Vladimír Margolien, 
 projektové riadenie MsÚ

Primátorka o šiestich mesiacoch na radnici
Poz or ne  v n í m a me 

názory občanov,   preto 
v dobrých aktivitách pokra-
čujeme, ale musíme veľa vecí 
zmeniť, ako napr. zaužívaný 
systém kosenia a  čistenia 
nášho mesta. Dve motorové 
kosačky (jedna opakovane 
pokazená) a  päť ručných 
„vyžínačov“ sú pre potreby 
kosenia v  našom meste 
nedostatočné. A  rýchlemu 
koseniu bránilo aj daždivé 
počasie v mesiaci máj. Ospra-
vedlňujem sa všetkým tým, 

ktorým vysoká tráva spôso-
bila problémy. V čase najväč-
ších horúčav sme začali aj 
s  pravidelným   polievaním 
ulíc. Polievacie auto čerpá 
vodu z  protipožiarneho 
hydrantu, ktorý je na  to 
určený, a preto za túto vodu 
obyvatelia mesta v žiadnom 
prípade nebudú platiť.

Aj touto cestou sa 
chcem poďakovať všetkým 
občanom, ktorí pomáhajú 
udržiavať poriadok a  čis-
totu v meste a prímestských 

častiach, kosia, hrabú 
a zametajú trávu okolo svo-
jich príbytkov č i na verej-
nýc h  pr ie st r a n st v á c h 
a upozorňujú nás na rôzne 
problémy. Mnohé z nich sa 
dajú odstrániť v  krátkom 
čase, viaceré riešenia však 
musia byť súčasťou budú-
ceho rozpočtu mesta, napr. 
chodníky, cesty či parko-
viská. Na  budovaní lepšieho 
a  krajšieho mesta budeme 
systematicky pracovať.

Vážení spoluobčania, 
prvý polrok nášho funkčného obdobia 

je za nami a pri tejto príležitosti som sa 
rozhodla, že Vás budem informovať aspoň 
o niektorých našich aktivitách, ktoré 
vedenie mesta spolu so zastupiteľstvom 
naštartovali. Šesť mesiacov je kráka doba, 
aby boli viditeľné všetky výsledky našej práce. 
Veľa zmien a nových aktivít sa podarilo 
naštartovať už v prvých mesiacoch, ale 
zásadná práca nás ešte len čaká. Pokračovanie na 3. strane >>

Prázdniny...
Minulý týždeň bol síce krátky, 
iba štvordňový, ale deti 
prihlásené do prázdninových 
aktivít CVČ ho využili 
maximálne. Najskôr niektoré 
spoločne strávili prvé štyri 
prázdninové dni na Letnej 
výtvarnej škole. V stredu boli 
spolu s deťmi z prázdninovej 
Tanečnej školy na výlete 
v Bojniciach (na spoločnej foto 
pod chodníkom v korunách 
stromov) a Valašskej Belej... 
Pred všetkými deťmi je ďalších 
sedem týždňov prázdnin!  
 Text a foto: CVČ
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Mesto aj tento rok 
vyhlásilo súťaž o  naj-
krajšiu predzáhradku 
pred bytovým domom. 
Súťažiaci sa môžu prihlásiť 
a  zaslať dve fotografie 
n a   p r e d z a h r a d k a @
banovce.sk alebo poštou, 

prípadne ich doručia 
osobne na  mest sk ý 
úrad v  Bánovciach nad 
Bebravou, oddelenie život-
ného prostredia a to najne-
skôr do 30. augusta 2019.
Viac na  www.banovce.sk 

(r)

Najkrajšia predzáhradka 

Materské školy budú 
v prevádzke nasledovne:
 Od 1. do  12. júla budú 
všetky MŠ v  prevádzke 
v  obmedzenom režime 
podľa počtu prihlásených 
detí.
 Od 15. do 19. júla bude 
pre celé mesto otvorená MŠ 
9. mája a spolu za mesto sa 
záväzne prihlásilo 35 detí.
 Od 22. do 26. júla bude 
pre celé mesto otvorená 
MŠ Radlinského a  spolu 
za  mesto sa záväzne pri-
hlásilo 25 detí.
 Od 29. júla do 2. augusta 
bude pre celé mesto otvo-
rená MŠ J. C. Hronského 
a spolu za mesto sa záväzne 
prihlásilo 15 detí.

 Od 5. do 9. augusta bude 
pre celé mesto otvorená 
MŠ J. A. Komenského 
a spolu za mesto sa záväzne 
prihlásilo 26 detí.
 Od 12. do  16. augusta 
bude pre celé mesto otvo-
rená MŠ 5. apríla a  spolu 
za  mesto sa záväzne pri-
hlásilo 28 detí.
 Od 19. do  23. augusta 
bude pre celé mesto otvo-
rená MŠ Hollého a  spolu 
za  mesto sa záväzne pri-
hlásilo 50 detí.
 Od 26. do  30. augusta 
budú všetky máterské 
školy v prevádzke v obme-
dzenom režime podľa 
počtu prihlásených detí. 

(MsÚ)

Materské školy 
cez letné prázdninyVerte, že mnohí seniori si toho 

pamätajú veľa. Spomínanie išlo ako 
po  masle aj u  tých takmer osemde-
siatnikov - bývalých spolužiakov, 
ktorí sa 27. júna stretli po šesťdesia-
tich rokoch, čo maturovali a ukončili 
strojarinu na  bánovskej Strednej 
priemyselnej škole strojníckej. 

Vyššia priemyselná škola stroj-
nícka - taký mala presný názov, keď 
sa v  roku 1951 slávnostne otvárala. 
A v rokoch 1955 až 1959 ju ako Strednú 
premyslenú školu strojnícku navšte-
vovali aj tri triedy budúcich strojárov, 
celkom 97 študentov, z  toho iba tri 
dievčatá, ktorí presne pred 60 rokmi 
maturovali. Áno, bola to chlapčenská 
škola (aj teraz je), ale vedenie školy to 
v tom čase riešilo svojsky. Nadviazalo 
družbu so Strednou zdravotníckou 
školou v  Topoľčanoch, kde boli zase 
samé dievčatá. A neuveríte, tieto topoľ-
čianske zdravotníčky prijali pozvanie 
aj na  stužkovú slávnosť oných spo-
mínaných 97 maturantov bánovskej 
priemyslovky. Ba, podaktorí si medzi 
nimi našli lásku na celý život a dodnes, 
to znamená 60 rokov žijú spolu...

Odskočíme si od  spomínania 
a  vráťme sa k  samotnej stretávke. Aj 
na tú tohtoročnú, napriek horúčavám, 
prišli 78 až 80-roční „maturanti“ 
až z  Prahy, Hradca Králové, Nitry, 
Trenčína, Prievidze, Nových Zámkov, 
atď., iba siedmi majú trvalý pobyt 
v Bánovciach. Nuž, z tej takmer stovky, 
tretina prišla, tretina sa ospravedlnila 
kvôli horúčavám a tretina, žiaľ, odišla 
do  večnosti. Ako povedali bývalí 

spolužiaci, stretli sa už nie v škole, ale 
pred školou. Tá patrí cirkvi a  v  sep-
tembri sa tu otvorí nová stredná 
cirkevná škola. Bývalá priemyslovka, 
jej študenti a pedagogický zbor sa pred 
tromi rokmi presťahovali do objektov 
odborného učilišťa na  Partizánskej 
ceste a  vytvorili Strednú odbornú 

školu strojnícku. Priznali, že im je 
z toho aj trochu smutno. Mnohí, najmä 
tí zďaleka, si popozerali centrum 
mesta, alebo poslúchli odporúčania 
spolužiaka Daniela Ďuračku, ktorý 
„stál na  čele“ organizačného štábu 
stretávky, a  navštívili aj zaujímavosti 
okolia mesta. Sviatočný spoločný obed 
ich čakal v hoteli Arkádia. A práve tu 
sme spoločne spomínali na  ich alma 
mater... 

Bánovská priemyslovka bola 
jednou z prvých v regióne Nitrianskeho 
a Trenčianskeho kraja, v tom čase to bol 
spolu s  Bratislavou Západoslovenský 
kraj. Škola ponúkala štvorročné štú-
dium v odbore strojárska technológia. 
Aj z týchto stretnuvších sa spolužiakov 
polovica bývala na  internáte. Vtedy 
sem dochádzali z okolitých okresných 
miest a najmä dedín. Samozrejme, že 
na  prax chodili do  Tatrovky, hodiny 
telocviku mali v Sokolovni. Avšak nie-
ktorí veľmi radi spomínajú aj na pekné 
ihrisko, ktoré bolo kedysi medzi inter-
nátom a školou. „A keď sme pri športe, 
treba spomenúť, že jeden z našich spo-
lužiakov Pavol Olah spolu s  triednym 
učiteľom Kočalkou hrávali za bánovský 
Spartak a  vybojovali pre Bánovce 
divíziu,“ zdôrazňujú športovo založení 

spolužiaci v  rámci spomínania. „Ale 
treba spomenúť aj cimbalovku, zloženú 
zo žiakov priemyslovky, aj z nášho roč-
níka, ktorú vtedy viedol primáš a učiteľ 
Jozef Ďurech,“ hovoria zas tí zábavych-
tiví. Po maturite ostala asi len menšia 
tretina pracovať v  závode Tatra, asi 
pätina išla na vysoké školy. Ani po 60 

rokoch nezabudli na svojich triednych 
a  na  pána riaditeľa Nesládka, ktorý 
tejto škole riaditeľoval od  jej vzniku 
celých 22 rokov! Po ňom bol riaditeľom 
Milan Znášik, ich spolužiak z ročníka. 
A ďalší spolužiak Viliam Stránsky sa 
ako jediný absolvent priemyslovky 
po vysokej škole vrátil do svojej školy 
ako učiteľ a  celých 46 rokov tu učil. 
A  jeho spolužiak mu bol riaditeľom... 
„Počas štyroch rokov sa nám venovali 
riaditeľ školy Viliam Nesládek, triedni 
učitelia Michal Zajac, Ján Kočalka 
a  Ivan Kleinedler, ďalší pedagógovia 
i  externí učitelia, vychovávatelia, 
obslužný personál školy..., všetci už nie 
sú medzi nami. Česť ich pamiatke... 
Sme im vďační za vzdelanie, za odborné 
a  spoločenské uplatnenie,“ povedal 
Daniel Ďuračka za všetkých. 

Spomínaniu by nebolo konca 
kraja. Ale pokračovať budeme o  rok! 
Presne posledný štvrtok pred prázdni-
nami sa títo večne mladí striebrovlasí 
študenti stretnú znova. Tá tohtoročná 
stretávka bola predsa len výnimočná. 
Veď bolo tomu presne 60 rokov, čo si 
ako mládenci pripínali na hruď zelené 
stužky nádeje...

 Text a foto: 
 Alena Borzséková 

Folk je už od  nepa-
mäti veľmi obľúbeným 
hudobným žánrom. Jeho 
popularitu na  Slovensku 
vystihuje nielen veľ ký 
počet našich folkových 
kapiel, ale rovnako tak aj 
fakt, že si stále nachádza 
fanúšikov bez rozdielu 
veku. Možno si poviete, že 
tie piesne sú už opočúvané 
a nudné. Veď ich spievajú 
celé generácie. Ale to je 
omyl priatelia! Už v nedeľu 
21. júna zavíta do  nášho 
Mestského parku skupina
KaTea. A  verte, že oni sú 
iní ako väčšina folkových 
interpretov. Hrajú totiž 
svoje originálne skladby. 
Toto zoskupenie vzniklo 
v roku 2001 a odvtedy má 
na konte veľa koncertných 
a  festivalových vystúpení, 
prevažne doma na  Slo-

vensku. S veľmi pozitívnym 
ohlasom sa však KaTea 
stretla aj na  Morave. 
Dôkazom je, že v roku 2016 
získala v Karvinej ocenenie 
Moravský vrabec. Avšak 
ceny nie sú tým pravým 
dôvodom, prečo kapela 
v  zložení Katka Švecová, 
Ďuro a  Jojo Šedíkovci, 
Vlado Dobiaš a  Majo 
Zeleník  stále zabáva 
svojich fanúšikov. Chcete 
vedieť o čom sú ich piesne? 
Nie... Nebudeme prezrá-
dzať. Napíšeme len, že kým 
mnoho iných komerčných 
žánrov je o peniazoch, folk 
je o srdci. A v prípade sku-
piny KaTea toto tvrdenie 
rozhodne platí. Príďte sa 
presvedčiť sami v nedeľu 21. 
júla o 18.30 h do mestského 
parku a rozhodne nebudete 
ľutovať!  (vz)

Folkové mámenie 
v mestskom parku

Maturanti po šesťdesiatich rokoch
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Vymenovanie riaditeľov bánovských škôl

• Odstránenie havárií kanali-
začných vpustí (ul. Rybničná, 
Topoľová, K Zornici) 
• Rekonštrukcia kana l izácie 
v  Materskej škôlke 5. apríla 
(dofi nancovanie) 
• Oprava strechy pošty na  Dub-
ničke ul. Novomeského 
• Oprava terás v  Materskej škôlke 
Hollého 
• Obstaranie kompostérov na zber 
zeleného odpadu (360 ks) 
• Zhotovenie asfaltových zálievok 
prasklín komunikácií (ul . J.G.Ta-
jovského a Vystrkov) 
• Oprava účelových komunikácií 
(garáže, záhradky...) asfaltovou 
drťou 
• Oprava a dobudovanie chodníka 
v MČ Biskupice 
• Rekonštrukcia a doplnenie verej-
ného osvetlenia v MČ Biskupice 

• Nákup a  rozmiestnenie 20 ks 
lavičiek, 5 ks betónových košov 
a 2 ks kvetináčov. 

• Výmena okien za  plastové 
v Materskej škôlke J.C. Hronského 
• Výmena okien za  plastové 
v Materskej škôlke Radlinského 
• Zhotovenie plynovej prípojky 
v Materskej škôlke 9.mája 
•  Vybudovanie dopravného ihriska 
pri ZŠ Gorazdova a Komenského 
• Oprava chodní ka na  u l . 
Partizánska 
• Oprava chodníka na  ul. Hrež-
ďovská (MČ M. Chlievany) 
• Rozšírenie prístupovej komu-
nikácie k  BD č.183, 184 ul. 
Sládkovičova 
• Vybudovanie odstavných plôch 
na ul. Slatinská 
• Napojenie verejných budov v MČ 
H. Ozorovce na kanalizáciu 
• Oprava a  dobudovanie chod-
níkov v MČ D. Ozorovce 

• Vy bu d ov a n i e  k o lu m b á r i a 
v Bánovciach nad Bebravou 
• Vybudovanie krytých stojísk 
kontajnerov na  ul. M. Slovenskej 
a Žitná 
• Vybudovanie karanténnej stanice 
pre odchytené zvieratá 
• Dobudovanie šatní na  zimnom 
štadióne 
• Obstaranie rolby na čistenie ľadu 
na zimný štadión (na splátky) 
• Vybudovanie WC (nákup soc. 
kontajnera) v mestskom parku 
• Nákup automatickej práčky pre 
Materskú škôlku Hollého 
• Vy budov a n ie  p ie s kov i s k a 
v Materskej škôlke Hollého 
• Ná kup elek t r ického kot la 
na  varenie Materskej škôlke 
Komenského 
• Nákup kuchynského zariadenia 
pre školské jedálne. 

Prvoradým záujmom vedenia 
mesta je získať čo najviac fi nančných 
prostriedkov z iných ako mestských 
zdrojov. Podarilo sa. Predseda vlády 
SR venoval Materskej škôlke J. C. 
Hronského na rekonštrukciu okien 

a sociálnych zariadení 35 000 eur
a  minister financií na  zariadenie 
šatní na  zimnom štadióne 13  500 
eur. Pre naše mesto sú plánované 
aj ďalšie investície z  mimoroz-
počtových zdrojov, uvedené sú 
v  prehľade. Za  pomoc ďakujeme 
poslancovi NR SR Ľ. Želiezkovi.

• Rekonštrukcia požiarnych 
zbrojníc (Biskupice, Bánovce n.B., 
D. Ozorovce) - 118 000 eur (z toho 
spoluúčasť mesta je 33 000 eur)
• Výmena osvetlenia v  športovej 
hale za LED – 20 000 eur (z toho 
spoluúčasť mesta je 9 000 eur)
• Vybudovanie detského ihriska 
v  mestskom parku – 8  600 eur 
(z  toho spoluúčasť mesta je 600 
eur)

• Doplnenie kamier v  meste – 
20  500 eur (z  toho spoluúčasť 
mesta je 1 200 eur).

V štádiu rokovaní sú aj ďalšie 
skutočnosti, uvediem aspoň nie-
ktoré. Riešime budovanie bývania 
pre našich seniorov, rekon-
štrukciu pošty na  Jesenského 
ulici, obnovenie autobusového 
spojenia do Bratislavy, otvorenie 
pokladne na  železničnej stanici, 
vybudovanie prvej cyklotrasy 
v  meste či mestského múzea. 
Budovu bývalého SOU odevného 
už čoskoro od  TSK získa mesto 
a plánujeme tam urobiť byty pre 
mladé rodiny.

Radi prijmeme rôzne kon-
štruktívne pripomienky (osobne 
či písomne), resp. návrhy riešení 
od občanov ako aj od poslancov 
na  spoločných pracovných 
stretnutiach konaných pred mest-
skými zastupiteľstvami. 

Ďakujeme všetkým, ktorí 
robia naše mesto krajším a lepším! 

Rudolfa Novotná, 
 primátorka mesta

Už od  rok u 2018 
prebieha projekt cezhra-
ničnej spolupráce Seniori 
partnerských samospráv 
cezhraničného regiónu 
a ko z d roj  e fek t ív nej 
spolupráce  podporený 
z prostriedkov Operačného 
programu Interreg V-A 
SR – ČR, na ktorom mesto 
Bánovce nad Bebravou 
spolupracuje s  moravskou 
obcou Milotice.

Program projektu je 
zameraný na oblasti riešenia 
problematiky aktívneho 
starnutia a pozostáva z rôz-
nych vzdelávacích aktivít 
a  workshopov v  oblasti 
informačných technológií, 
zdravého životného štýlu, 

prvej pomoci, kriminálnej 
prevencie a ďalších oblastí. 
Počítačový kurz pomohol 
seniorom získať najmä prak-
tické zručnosti, napríklad 
ako pracovať s  e-mailom 
a lebo si u ložiť zaslané 
fotografie vnúčat. Na  túto 
úspešnú a kt iv itu bude 
nadväzovať i  školenie pra-
covníkov MsÚ na zlepšenie 
počítačov ých zručností, 
ktoré využívajú pri práci.

Pre seniorov boli tak-
tiež pripravené rôzne kul-

túrno - relaxačné aktivity 
a výlety, počas ktorých mali 
možnosť spoznať kultúru, 
históriu a tradície partner-
ských regiónov. Naši seniori 
boli pozvaní na prehliadku 
obce Milotice s  miestnym 
zámkom a  zúčastnili sa 
Národopisného festivalu, 
kde sa prezentujú folklórne 
súbory celého regiónu 
v  nádherných kyjovských 
k rojoch.  S  domácim 
r e c e p t o m  z a b o j o v a l i 
i v súťaži vo varení gulášu. 

Mi lot ick í seniori bol i 
na návšteve Bánoviec a blíz-
kych Bojníc. Ukončenie 
projektu a  zatiaľ posledné 
st retnut ie seniorov je 
plánované na  jubilejný 
10. ročník farmárskeho 
festivalu Mňamfest v  sep-
tembri v  Bánovciach nad 
Bebravou. Seniori oboch 
samospráv prejavili záujem 
stretávať sa i  po  skončení 
projektu. 

Vladimír Margolien, 
 projektové riadenie MsÚ

Primátorka o šiestich mesiacoch na radnici

Aktívni seniori z partnerských miest

Koncom školského roka 
prebehla na viacerých školách 
v  meste voľba riaditeľov. 
Návrh kandidáta na riaditeľa 
školy predkladá na  základe 
výberového konania rada 
školy. Riaditeľa do  funkcie 
následne vymenúva primá-
torka mesta. Základnú školu 
na  ulici Partizánska bude aj 
ďalších päť rokov viesť Ján 
Lobotka, na Gorazdovej ulici 
zostáva riaditeľom základnej 
školy Andrej Kúdela, ktorý sa, 
žiaľ, slávnostného menovania 
nemohol zúčastniť. Zbor 
pedagógov a  mladé talenty 

v  Základnej umeleckej škole 
D. Kardoša zostávajú pod 
taktovkou Silvestra Lavríka. 
Materskú školu na  ulici 
J. C. Hronského povedie 
Stanislava Mišová, Materskú 
školu na Ulici 5. apríla Helena 
Šulová a  Materskú školu 
na  Ulici 9. mája Drahomíra 
Gogorová. Zmena nastala len 
v  Materskej škole na  Ulici 
Komenského, kde bola 
do  funkcie riaditeľky meno-
vaná Andrea Bučková. Bývalá 
riaditeľka Božena Považanová 
sa do  výberového konania 
na  miesto riaditeľky už 

nezapojila, ale bude sa naďalej 
venovať deťom v  škôlke ako 
učiteľka. Primátorka mesta 
Rudolfa Novotná, prednosta 
mestského úradu Vladimír 
Vranka a  vedúci odboru 
školstva a  mládeže Michal 
Uhrín vyjadrili pani Pova-
žanovej veľké poďakovanie 
za jej dlhoročnú pedagogickú 
prácu, tvorivú činnosť, 
vedenie a  prínos k  rozvoju 
materskej školy. Zároveň 
popriali menovaným riadi-
teľom mnoho entuziazmu 
a úspechov v ďalšej práci.

  Tlačová správa mesta

Dokončenie z 1. strany >>

Aktivity z rozpočtu
mesta zrealizované 
alebo v realizácii: Aktivity pripravené 

na II. polrok 2019:

Prehľad investícií 
z cudzích zdrojov –

eurofondy, Úrad vlády SR, 
dotácie z ministerstiev 

(realizácia II. polrok 2019):

P o d a ť  p r o j e k t 
z   e nv i ro n m e nt á l n e j 
oblasti môže verejnosť 
v   rámci  g rantového 
systému Trenčianskeho 
samosprávneho kraja 
s  názvom Zelené oči 
do konca augusta. 

E š te  nec e lé  dva 
mesiace môže verejnosť 
vďaka Zeleným očiam 
premeniť svoje envi-
ron mentá l ne ladené 
projekty na  skutočnosť. 
Grantový systém TSK, 
ktorý kraj spustil v roku 
2 016 ,  j e  z a me r a ný 

na  ochranu a  zlepšenie 
stavu životného pros-
tredia na  území župy, 
na  podporu environ-
mentá lnych nápadov 
obyvateľov kraja vyčle-
nila župa už druhým 
rokom 100 tisíc eur. Stačí 
vyplniť žiadosť, ktorú 
nájdete na  webovom 
sídle kraja v sekcii Regio-
nálny rozvoj a odoslať ju 
na  Úrad Trenčianskeho 
samosprávneho kraja, 
nie však neskôr ako 31. 
augusta 2019. 

(TSK)

TSK ponúka granty
cez Zelené oči 
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Z  internetu sme sa dozvedeli, 
že sa venuje popularizácii tradícií 
a zvykov v slovenskej ľudovej kultúre. 
Odborne sa venovala náboženskej 
etnológii, etnomedicíne, ľudovej 
mágii, výročným zvykom, vizuálnej 
antropológii, muzeológii a  kultúr-
nemu dedičstvu (dejiny ochrany 
pamiatok, základy muzeológie), 
dejinám kresťanstva na  území 
Slovenska, judaizmu, regionálnym 
dejinám, praktickým kurátorským 
vedomostiam a zručnostiam v múzej-
níctve... My vám však prezradíme, 
o čo sme sa rozprávali v bánovskom 
klube...

Vyše hodinovú besedu v  pre-
plnenom priestore Ži:vy viedol 
moderátor Maroš Buchel, ktorého 
z  ľudových zvykov zaujala najmä 
mágia. Ale prvá obligátna otázka 
smerovala do detstva vzácnej hostky. 
To prežila ako bratislavské dieťa 
v  meste, ale celé prázdniny bola 
na dedine, striedavo mesiac na Spiši 
a mesiac na Záhorí. Možno tu hľadať 
korene jej lásky najmä k duchovnej 
ľudovej kultúre. A  išla študovať 
národopis a  etnológiu. Pôsobila 
na viacerých vysokých školách ako 
vedeckov ýskumná pracovníčka 
niekde aj ako pedagogička. Dnes 
už neučí, ako povedala - má väčšiu 
slobodu a  čas spracovávať svoje 
obsiahle výskumy v teréne. „Folklór 
bol výstavnou skriňou socializmu,“
povedala na margo otázky o podpore 
folklóru v  bývalom režime. Potvr-
dila, že aj najväčší folklórny festival 
Východná vznikol ako “trucpodnik“ 
vlády k  najväčšej púti veriaciach 
v  Levoči, v  tom istom termíne. 
Potom prišla reč aj na  tú mágiu 
a nadprirodzené bytosti. Dozvedeli 
sme sa, kto to boli zmok, mora, či 
svetlonos. Ale aj to, že tieto nadpri-

rodzené bytosti našich prapredkov 
nájdeme v  zozbieraných ľudových 
rozprávkach od  Dobšinského. Boli 
to podstate príbehy, ktoré si ľudia 
bez televízie a rádia rozprávali najmä 
pri dlhých zimných večeroch, naprí-
klad pri páračkách. A  vraj to boli 
pôvodne „rozprávky“ pre dospelých, 
ktoré sa neskôr „zjemnili“ a upravili 
pre deti. Pani Nádaská tvrdí, že 
bryndzové halušky nie sú naším 

národným jedlom, pôvodným. 
Prišli spolu s valachmi – pastiermi 
od  juhu, z Rumunska, ktorých sem 
pozvali tunajší zemepáni. Pôvodným 
národným jedlom boli rôzne obil-
ninové kaše. „Variť neviem, a preto 
nevarím, ale rada jem,“ povedala 
etnologička, keď sa téma zvrtla 

na tradičnú kuchyňu, o ktorej vydala 
aj knihu. Recepty získavala dlhé roky 
pri svojom výskume v  teréne. A  tu 
zistila aj naozaj bizardné gurmánske 
špeciality, ktoré jedli naši predkovia. 
Napríklad vytopené husacie a niekde 
aj bravčové na štvorčeky nakrájané 
kože (ako delikatesu to ponúkajú aj 
dnes), či dokonca k  vínu sa kedysi 
v  malokarpatskej oblasti ponúkali 
aj pražené mravčie kukly... Ľahšie 
stráviteľná už bola téma erotiky vo 
folklóre. Nielen v ľahkom odeve pri 
letných poľných prácach v  horúča-
vách, ale aj v piesňach, ktoré sa spie-
vavali na  zábavách až po  polnoci, 
alebo pri čepčení nevesty. 

Aj Katarína Nádaská potvrdila 
za  posledných desať rokov trend 
zvýšeného záujmu našej spoločnosti 
o folklór. Ato nielen vďaka televíznej 
šou Zem spieva (ktorej režisérom je 
rodák z  Bánovského okresu Peter 
Núňez) a dlhoročnej relácii Kapura.
„Som na  našu kultúru veľmi hrdá. 
Stále chodím na výskumy do rôznych 
oblastí na Slovensku a zisťujem veľa 
neskutočných vecí. Konkrétne ma 
baví historická etnológia... Každý 
sme dušou vidiečan, nakoľko len 

malé percento Slovákov má mestské 
korene... Ľudia sa hanbili povedať, že 
sú z nejakej malej dediny. Dnes je to 
iné. Sú už väčší lokálpatrioti, musím 
potvrdiť výrazný pokrok v  hrdosti!“ 
Tvrdenie pani Nádaskej teší nás 
všetkých.

 Text a foto: Alena Borszéková
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Výrazný pokrok našej hrdosti

Gy mnázium Janka 
Jesenského v  Bánovciach 
nad Bebravou sa ako jedna 
zo siedmich škôl na  Slo-
vensku zapojila v  školskom 
roku 2018/2019 do pilotného 
ročníka programu pod 
názvom Škola bez nenávisti, 
ktorý realizovala Iuventa – 
Slovenský inštitút mládeže 
ako priamo riadená organi-
zácia Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu SR. 
Tento program nadväzuje 
na kampaň Rady Európy No 
hate speechmovement , 
do ktorej sa Slovenská repub-
lika zapojila kampaňou Bez 
nenávisti na internete. Škola 
bez nenávisti  je program 
určený pre zá k ladné 
a stredné školy, ktoré sa chcú 

rozvíjať v  oblasti prevencie 
šikanovania, kyberšika-
novania, nenávistných 
prejavov a podpory ľudských 
práv. Dvadsiateho júna sa 
v  priestoroch Inštitútu pre 
verejnú správu v  Bratislave 
uskutočni lo záverečné 
vyhodnotenie a  odovzdá-
vanie certifikátov školám, 
ktoré úspešne absolvovali 
pilotný ročník. Certifikát 
získalo aj Gymnázium Janka 
Jesenského. Aktivity, ktoré 
na  škole prebehli v  rámci 
tohto programu, odprezen-
tovali študentky tretieho 
ročníka LynetteAdamcová 
a Ivana Pavlisová. Certifi kát 
prevzala koordinátorka 
programu Jaroslava Žembe-
rová.  (gjj)

Škola bez nenávisti

Osobnosti TSK
Už po  tretíkrát ocení Trenčianska župa verej-

nými uznaniami výnimočné osobnosti, ktoré sa 
svojou snahou a tvrdou prácou dennodenne podie-
ľajú na  šírení dobrého mena Trenčianskeho kraja 
doma i v zahraničí. Nominácie na laureátov ocenení 
sú aj tento rok v rukách širokej verejnosti. Nominovať 
môžete aj vy, Bánovčania. Viac na www.tsk.sk

Začína sa „uhorková sezóna“ a  to znamená, že 
sa nebude diať nič. Nevadí! Dá sa písať aj o ničom. 
(Prípadne nanič). Najväčšie NIČ je vraj na východnom 
Slovenku. (To tvrdia ústavní činitelia). No celkom fajn 
NIČ máme ajv  našom meste. (Ako hovoria niektorí 
občania). A tak vám teda o ňom píšem. Naše NIČ ale 
nespoznáte, pokiaľ zostanete doma. Doma, pred telkou 
uvažovať o našom miestnom NIČ nemá význam. Nič 
tým nezmeníte. Ja mám dokonca niekedy pocit, že sa to 
hovorí len tak pre nič za nič, že tu nič nie je a nič sa tu 
nedeje. Je leto, tak vyjdite do ulíc! Prečítajte si program 
aktivít v našom meste a zistíte, že to nie je až také zlé. 
Posaďte sa pod platan, choďte do parku, do Ži:vy, alebo 
sa len tak posaďte v meste na lavičku chrbtom k Tescu 
a  lížte zmrzlinu. Nič viac nič menej – prajem vám 
krásnu nezabudnuteľnú dovolenku.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Nedávno sme 
v bánovskom 

Kultúrnom centre Živa 
v rámci cyklu Mestskej 
knižnice Ľ. Štúra – 
Živá knižnica privítali 
etnologičku a historičku 
Katarínu Nádaskú. 

Jazz v mestskom parku
nerozohnal ani dážď

Kým prvý tanečno – hudobný 
diel Kultúrneho leta musel byť kvôli 
dažďom presunutý do  Mestského 
kultúrneho strediska, druhý diel 7. 
júla bol v  „ohrození“ kvapiek tiež. 
Organizátori z Mestského kultúrneho 
strediska i  účinkujúci napriek daž-
ďovej prehánke vytrvali v mestskom 
parku a  ponúkli parádnu hudobnú 
nádielku. Sympatická a krásna fl au-
tistka a speváčka Mária Reháková si 
na tohtoročnom letnom turné po Slo-
vensku okolo seba sústredila trojicu 

kvalitných muzikantov s  názvom 
Slovenský kvartet a ten Bánovčanom 
ponúkol jazzové variácie známych 
skladieb, ale najmä z  jej autorskej 
dielne, či úpravu ľudových piesní. 
V  polovici ich koncertu nakoniec 
vyšlo aj slnko a  skromný počet 
návštevníkov odmenil skvelé výkony 
patričným potleskom. Po  jazze nás 
čaká o dva týždne 21. júla tiež kva-
litná nádielka – tentokrát  folku až 
folkrocku so skupinou KaTea... 

 Text a foto: Alena Borszéková 
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Keď sú prázdniny, 
škola ide bokom. Motivovať 
žiakov k tomu, aby aj počas 
voľna sami siahli po dobrej 
k n i ž k e ,  j e  p o s l a n í m 
neziskovej organizácie 
Osmijanko so sídlom v Bra-
tislave. Táto v  spolupráci 
so základnými školami 
po celom Slovensku uspo-
radúva čitateľskú súťaž. 
Pravidelne sa do nej zapá-
jajú aj školy v  Bánovciach 
nad Bebravou. 

Ani napriek náročnej 
priebežnej príprave nemôže 
vyhrať každý žiak. Preto 
zamestnanci bánovskej 
Mest skej  k n i žn ice  Ľ . 
Štúra pripravujú pre deti 
vedomostný súboj taktiež 
na  domácej pôde, ktorý 
odmení ich celoročné úsilie. 
„Čítame s  Osmijankom - 
pridaj sa aj ty, sa konal už 
po  pätnásty raz. Súťaže sa 
tento rok zúčastnili štyri 
bánovské školy a  jedna 
škola zo Zlatník, pričom sa 
zapojilo 233 žiakov. Práce, 

ktoré deti riešili počas roka, 
sa poslali do Bratislavy, kde 
bolo zlosovanie. Nakoľko 
týchto zlosovaní je veľmi 
málo, rozhodli sme sa 
odmeniť všetkých súťažia-
cich, a preto ich pozývame 
na záverečné vyhodnotenie,“ 
uviedla vedúca mestskej 

knižnice Jarmila Mikulová. 
Počas posledného júnového 
utorka si žiaci druhých 
a ž  š t v r t ých roční kov 
základných škôl precvičili 
svoje vedomosti v  nachys-
taných kvízoch a rébusoch. 
Redakcia môže potvrdiť, 
že niektoré otázky by dali 
zabrať aj nejednému dospe-
lákovi. „Tieto súťaže majú 
veľký význam, pretože naša 
krajina už dlho dosahuje 
nízku úroveň čitateľskej gra-
motnosti. My, pedagógovia 
hľadáme možnosti ako ju 
podporiť, pretože čítanky 
v škole deti k čítaniu nemo-
tivujú. Súťaž s Osmijankom 
je výborným spôsobom, 
ako deti zapojiť do čítania,“
vysvetlila nám počas súťaže 
vyučujúca zo ZŠ Gorazdova 
Eva Turková. Kým troj-

členné družstvá bojovali 
o čo najlepšie umiestnenie, 
os t at n í  rovesn íc i  ich 
výsledky sledovali a z celej 
sily im fandili. Nakoniec 
najviac bodov získali žiaci 
zo ZŠ Školská, druhé 
miesto sa ušlo deťom zo 
ZŠ Duklianska a na treťom 
skonči la ZŠ Zlatník y. 
Pekné štvrté umiestnenie 
patrí ZŠ Gorazdova a piate 
obsadili žiaci zo ZŠ Par-
tizánska. Každé súťažné 
družstvo bolo odmenené 
vecnými cenami. Po súťaži 
nasledovalo slávnostné 
žrebovanie z  osudia rie-
šiteľov Osmijanka, kde sa 
losovalo o viac ako tridsať 
hodnotných cien, ktoré 
venovalo Mesto Bánovce 
nad Bebravou.

Dana Legéňová

spoločnosť, kultúra 5
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Ján Ďurčo *1931

Opustili nás

na facebooku 

V  Mestskom kultúrnom stredisku pokračuje 
výstava pod názvom Objektívom Piešťanského 
fotoklubu. Priaznivcom fotografie pripomíname, 
že potrvá už len do  piatku 12. júla. V  stredu 10. 
júla pokračuje na Námestí Ľ. Štúra ďalším dielom 
projektu, ktorý je venovaný našim najmenším. 
Obľúbená Obývačka pod platanom začne už tra-
dične o 16.00 h. Hostkou bude tento krát Monika 
Kompaníková, ktorá príde deťom prestaviť svoje 
diela venované práve im. A keďže je aj ilustrátorkou 
a výtvarníčkou, určite si spolu aj niečo nakreslia. 
Ako sa už stalo dobrým zvykom, piatok 12. júna 
bude v znamení fi lmu. Potešia sa hlavne milovníci 
fantasy fi lmov. Ži:va totiž v rámci svojho Letného 
kina uvedie snímku z roku 2016 pod titulom Fantas-
tické zvery. Premietať sa bude tento krát v ŠHOK-u 
na sídlisku Dubnička. Začiatok je o 20.30 h.  (vz)

KAM za kultúrou 

Šťastie sa usmialo na žiačku z  2.A. zo ZŠ Gorazdova, ktorá pre svojich spolužiakov a pani 
učiteľku Ľubicu Pastierikovú vyžrebovala tortu v tvare Osmijanka...  Foto: MsK

Od súťaže k čitateľskej gramotnosti

Napíšte nám svoje letné zážitky a príbehy
Dovolenka a prázdniny k letu neodmysliteľne patria. A s ním aj kopec zážitkov, spomienok, ale aj nezabudnuteľ-

ných príbehov. Verím, že aj naši čitatelia radi spomínajú a radi sa o svoje zážitky a spomienky podelia s ostatnými, aj 
keď sa udiali možno pred mnohými rokmi. Preto, prosíme, napíšte nám, alebo nám príďte svoj zážitok porozprávať 
do redakcie. Radi Vám s písaním pomôžeme. A tak spoločne obohatíme naše – vaše letné vydania novín. Píšte 
na noviny@kulturabn.sk...  redakcia

Spomienka 
Dňa 5. júla 2019 sme si pripomenuli 
smutný jeden rok, čo nás navždy opustil 
manžel, otec, dedko a pradedko 

Emil Apolen.
Ďakujeme rodine a známym, ktorí si na neho spomí-
najú. Spomína rodina

Poďakovanie 
Ď a k uje m e  ro d in e ,  p r i a t e ľ o m 
a známym za slová útechy a sústrastné 
objatia a za to, že sa prišli 24. júna roz-
lúčiť s naším milovaným manželom, 
otcom a dedkom 

Alojzom Vavrom. 
Ďakujeme aj zdravotníckemu personálu interného 
oddelenia Nemocnice Bánovce pod vedením pri-
márky MUDr. Báčikovej za starostlivosť počas liečby 
a poslednej cesty životom. smútiaca rodina

Pod platanom sa besedovalo o vode, aj o lietaní
To, že voda je čarovná 

a  vzácna, my dospeláci 
vieme. Teraz ešte treba, 
aby sme túto informáciu 
čo najčastejšie „podsúvali“ 
aj našim najmenším. Pri 
druhom stretnutí v  Obý-
vačke pod platanom v rámci 
Prečítaného leta sa takáto 
možnosť naskytla. V stredu 
3. júla od  šestnástej bolo 
vody na  námestí až - až. 
Voda bola hlavnou témou 
aktivít a hier, ktoré boli pre 
deti pripravené.

O  sedemná ste j  sa 
do  podplatanovej sedačky 
usadila nielen moderátorka 
Anička Struhárová, ale 
aj   veľmi milý a  príjemný 

hosť - Kristína Baluchová. 
Táto úžasná éterická osôbka 
prišla predstaviť svoje knihy 
(a aj z nich čo - to prečítať) 
a porozprávať o svojom zau-
jímavom živote. Narodila 
sa v Kežmarku v roku 1983 
a  teraz žije v  Bratislave. 
Počas štúdia psychológie 
stihla obletieť svet ako 
letuška. Niekoľ ko rokov 
žila v  Spojených Arabských 
Emirátoch. Zapojila sa 
do charitatívnych projektov 
v  Keni a  Bangladéši. Zalo-
žila občianske združenie 
P(l)uto, ktoré sa zameria-
valo na  začleňovanie ľudí 
so špeciálnymi potrebami 
do spoločnosti. Angažuje sa 

aj v projekte Spolu môžeme, 
ktorý je zameraný na pomoc 
ľuďom so sklerózou multiplex 
- a popritom píše. Napísala 
už sedem kníh. Prvé tri boli 
určené dospelému čitateľovi. 
S úlohou matky prišli na rad 
aj detské tituly, napríklad 
ve ľmi ú spešná edíc ia 
Kapitán Padák. V troch kni-
hách z  tejto edície zostáva 
autorka verná „leteckej“ 
téme. S kapitánom Padákom 
v nich obletíte svet na palube 
Boeingu 737 a zažijete rôzne 
dobrodružstvá, ale hlavne sa 
dozviete veľmi veľa zaujíma-
vých a poučných informácií. 
Prvý príbeh je o  lietaní 
a  prekonávaní dátumovej 

hranice ,druhý „unesie“ 
čitateľa do  arabského sveta 
a rozlúšti záhadu pašovania 
vzácneho vtáctva. Tretia 
– najnovšia kniha z  tejto 
edície vám predstaví lieta-
júce auto a  navlas rovnaké 
dvojičky – letušky – Améliu 
a  Emíliu. Prvá z  dvojičiek 
svojím menom aj životným 
snom, pripomína Améliu 
Earhartovú, ktorá ako prvá 
žena preletela Atlantik. 

Aj druhé posedenie 
pod platanom je uistením, 
že mať Prečítané leto sa 
oplatí! Kristína s Aničkou si 
dokonca aj zaspievali! Všetci 
ste pozvaní aj nabudúce. 
 Zuzana Bridová
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Bánovské hudobné skupiny – pohľad do histórie

Pohybový krúžok detí s Downovým syndrómom

Ukáž mi čo počúvaš 
a ja ti poviem kto si. Tak by 
mohlo znieť upravené tra-
dičné príslovie o literatúre, 
ak by sme ho chceli zasadiť 
do  dnešnej doby a  „zmo-
dernizovať“. Hudba nás 
sprevádza celým životom, 
je to univerzálny jazyk, 
ktorému rozumieme všetci. 
Krásne na ňom je ale práve 
to, že každý mu rozumie 
inak. Zatiaľ čo niekomu 
spôsobuje acidjazz zimo-
mriavky, iný ho nemôže 
vystáť. Niekto sa rád ponorí 
do divokých a nespútaných 
tónov metalovej hudby, no 
pre niekoho to je len nezro-
zumiteľný hluk. A  potom 
sú tu aj tí, ktorí si nájdu to 
svoje v každom žánri. 

Naše mesto hudobne 
kvitlo v každom modernom 
hudobnom žánri, snáď 
od chvíle, kedy Beatles prvý 
krát zaspievali „Love me do“,
možno aj skôr. Bigbít bol ten 
odrazový mostík snáď ku 
všetkým kapelám, ktorých 
ústredné zloženie je bicie – 

gitara - basa. Dôkazom toho 
boli ranné bánovské for-
mácie ako Prievan (v ktorej 
začínal aj známy spevák 
a náš rodák Paľo Drapák) 
alebo legendami opradená 
formácia Dorota. V odkaze 
tejto kapely neskôr (i keď 
trochu tvrdšie) pokračo-
vala aj dnes už neexis-
tujúca kapela Oceľová . 
Ešte tvrdšie žánre u  nás 

reprezentovali formácie 
ako Apotasy, Rain of Pain, 
Blast, Bloated, Th reat alebo 
Blackopathy, zabudnúť 
nesmieme ani na  čisto 
inštrumentá lne teleso 
Mornament, alebo svojho 
času veľmi populárnu 
deathmetalovú kapelu Per-
sonal Dissection. Krátko 
po páde minulého režimu 
sa mohli bez strachu 

z represií muzike venovať 
aj priaznivci punkovej 
subkultúry a  tak vzniklo 
mnoho skupín hrajúcich 
hudbu tohto h nut ia . 
Pripomenúť si môžeme 
napríklad Nikdy Viac!, 
Sayrayt, Stephen’s Problem, 
Hypnóza, Galiba, Trauma, 
Bloated  a  Menejcenná 
Spodina. Spomedzi ostat-

ných gitarových žánrov si 
môže miestny poslucháč 
spomenúť na  populárne 
lokálne kapely ako Clarity, 
IFN, Th e Substage, Sunrise, 
Mennu, Soľ nad Zlato
alebo aj na experimentál-
nejšie teleso Bizarné ticho, 
ktoré za  svoju existenciu 
fungovalo v  rôznych per-
sonálnych variantoch. 

S o m  s i  v e d o m ý, 
že som určite zabudol 
na  niektoré kapely, snáď 
mi to odpustíte. Žia ľ, 
všetky kapely, ktoré som 
hore menoval, to už majú, 
takpovediac „za  sebou“. 
Tak ako plynie čas a kapely 
zanikajú, vznikajú aj stále 
nové a nové telesá, ktoré sa 
snažia svojou hudbou niečo 
odkázať spoločnosti. Práve 
týmto kapelám sa budeme 
venovať nasledujúce letné 
týždne a  predstavíme si 
postupne všetky formácie, 
k toré v  našom meste 
momentá l ne ex is t ujú , 
tvoria a  prezentujú svoju 
hudbu aj naživo. Pretože 
aj  „hudba z  ga rá že“ 
p o t r e b u j e  p o d p o r u 
a  našu pozornosť. Neza-
búdajte, každá mediál-
ne známa kapela bola 
na svojom počiatku partia 
exotov, k torá v ŕzga la 
niekde v  plesnivej garáži. 
To nech je mottom tohto 
seriálu. 

Maroš Buchel

Niekedy je to jasné už 
počas tehotenstva. Inokedy 
sa stane niečo pri pôrode, 
alebo sa postihnutie prejaví 
neskôr. Nepokúšajme sa 
vcítiť do  pocitov matky, 
ktorá sa v  jednej chvíli 
dozvie, že jej dieťa bude 
iné... Ona ako prvá musí 
prijať tento fakt, potlačiť 
pocity krivdy a  možno aj 
viny. Keď prejde všetkými 
počiatočnými fázami , 
stane sa z  nej bojovníčka, 
ktorá často nielen sebe 
a  okoliu, ale dokonca aj 
lekárom dokáže, že jej dieťa 
vie napredovať napriek 
nepriaznivej prognóze. 
Rodina sa zomkne, alebo 
rozdelí. Mama a  otec sú 
tí, ktorí stoja pred veľkou 
životnou skúškou. Mnohé 
vzťahy a rodiny túto skúšku 
neustoja. Prínosom každej 
jednej bolesti a  trápenia 
je absolútne vyčistenie 
vzťahov. Rodinných a  aj 
tých kamarátskych...

Do  redakcie Bánov-
ských novín napísa la 
Renáta Kováčová. Jej 
syn Teodor má Downov 
syndróm. Je to genetická 
anomália spôsobená pre-

bytočným chromozómom 
na  21. chromozómovom 
páre. Nechýba – je naviac. 
Priam matematická hra 

osudu. Renátka chce 
ďakovať. Za  seba, aj 
za  ostatných rodičov. Ich 
deti majú krúžok. Aká 
obyčajná vec! Len detičky 
sú neobyčajné. 

Ema Hlaváčová je 
gymnazistka a  zapojila 
sa do  programu LEAF 
AWARD. Je to ročný 
program podpory a  roz-
voja a  dáva možnosť štu-

dentom vypracovať projekt 
so zaujímavým a  zmyslu-
plným nápadom, zmyslom 
ktorého je pomôcť iným. 
Víťazný projekt získava aj 
finančný grant. Zvíťaziť 
a získať grant sa síce Eme 
nepodarilo, ale so sestrou 
Natáliou a  Emou Miku-
šovou vymysleli činnosť, 
ktorá deti spája, rozvíja 
a  hlavne baví a  teší. Pod 

svoje „krídla“ ich prichýlila 
ZUŠ. Dievčatá svoj voľný 
čas venujú niečomu, čoho 
prínos si uvedomia a ocenia 
vo svojej dospelosti, pri 
vlastných deťoch. Vybrala 
som sa teda za nimi zistiť, 
ako táto vzácna symbióza 
funguje.

Spoznala som nielen 
Teodora, ale aj Šimona, 
Matúša, Dominika, Paľka, 

Sofi u a tiež Katku, Natáliu 
a Adama. Deti, ktoré majú 
svoj svet – možno trochu 
iný, ale krásny a  čistý. 
Každý týždeň v  stredu 
sa stretnú so svojimi 
obľúbenými „učiteľkami“ 
a  hodinu venujú ľahkým 
tanečným choreografi ám. 
Deti sa úprimne tešia 
a  aj maminy sa stretnú 
a porozprávajú, odovzdajú 
si rady a  „premiestnia“ 
pozitívnu energiu tam, kde 
momentálne chýba.  

Renátka Kováčová vo 
svojom poďakovaní napí-
sala: „Málokto v  Bánov-
ciach asi tuší, že v  ZUŠ 
Dezidera Kardoša sa každý 

týždeň stretávajú deti 
s  Downovým syndrómom, 
aby si zatancovali. Možno 
sa to vám ostatným zdá 
málo zaujímavé , ale 
pre nás, ich rodičov, ich 
rodiny, je to veľká vec. Náš 
tanečný krúžok začal svoju 
nesmelú existenciu pred 
tromi rokmi, keď skupinu 
rodičov detí s  DS oslovili 
dve dievčatá, dve Emy, že 
by si s  našimi deťmi raz 
do týždňa dobrovoľne, bez 
nároku na odmenu, zatan-
covali, pocvičili, trochu 
telo ponaťahovali. Vedenie 
ZUŠ nám vyšlo nezištne 
v  ústrety a  poskytlo 
priestory na nácvik. Ja som 

každopádne vďačná Emke 
a  Natálii Hlaváčovým 
a ich kamarátom za všetko, 
čo našim deťom dávajú. 
A  možno si ani neuvedo-
mujú, aký veľký význam 
to pre nich má. Downov 
syndróm je mentálne 
postihnutie a organizované 
voľnočasové aktivity pre 
ľudí s  týmto postihnutím 
sú prakticky nulové. Jasné, 
že je práca s nimi náročná. 
Musíte veci, ktoré bežne 
nacvičujete desať krát , 
nacvičiť stokrát, ale sto 
krát vďačnejšie sú aj tieto 
deti. Svoje „učiteľky“ majú 
úprimne radi. Možno ste 
nás už videli vystupovať 
na  festivale Kračúň pod 
názvom „Deti z planéty DS“. 
Ďakujem za  tento tanečný 
krúžok každý školský rok, 
ktorý funguje. Všetky deti 
sa tam veľmi tešia,   na tré-
nerky, na  kamarátov. Zo 
srdca ďakujem.“

Ak mama vidí svoje 
dieťa šťastné a  spokojné, 
tak je šťastná aj ona. Bez 
ohľadu na to, či je zdravé, 
alebo postihnuté. Rodičia 
sú hlavní motivátori 
a zdraví súrodenci a kama-
ráti sa stávajú ťahúňmi 
a  vzormi. Navzájom si 
odovzdávajú to, čo je 
v  nich najlepšie. Dá sa to 
len vtedy, ak máte niečoho 
naviac. Naviac citu, poro-
zumenia a lásky. 

Zuzana Bridová

Na foto kapela Prievan z obdobia 1976-1980, majiteľ fotky je 
Miro Kováčik (na fotografi i vpravo)

Na fotke je kapela BLAST vo vestibule starého MsKS na Far-
skej ulici - február 1999, vľavo Juraj "Suko" Sukeník (gitara 
a spev) a Juraj Marko (basgitara).

Len aby bolo zdravé - to je najčastejšie 
opakovaná fráza v radostnom očakávaní 

príchodu dieťatka na svet, popri ktorej je 
zanedbateľná aj otázka pohlavia. A čo ak 
zdravé nie je? 



8. júl 2019 Číslo 27-28anketa 7

Ako budú talentovaní žiaci tráviť tohtoročné prázdniny?

Jozef Filo zo Strednej 
odbornej školy strojníckej: 
Počas letných prázdnin 
mám toho celkom dosť 
na pláne. V prvom rade si 
chcem trochu oddýchnuť 
od  školsk ých pov in-
ností, pretože v  septembri nastupujem 
na  Žilinskú univerzitu a  počas maturit-
ného ročníka som mal mnoho povinností. 
Nielen školských ale aj súťažno - reprezen-
tačných. Nesmiem zabúdať aj na náročný 
vývoj môjho prototypu, ktorý som musel 
zohľadňovať zo všetkých hľadísk, ktoré sú 
spojené s návrhom niečoho nového, preto 
je pre mňa menší oddych žiaduci. Ďalej 
sa chcem venovať trochu svojmu zdraviu 
v  posilňovni, keďže v  minulosti ma to 
naozaj začalo baviť, avšak kvôli množstvu 
povinností som musel túto športovú 
aktivitu vylúčiť zo svojho života. Nesmiem 
zabúdať ani na  svoj osobný život. Z  toho 
dôvodu chcem letné chvíle tráviť v kruhu 
kamarátov a rodiny. Mám v pláne navštíviť 
nejaké letné podujatia a miesta na zábavu, 
a  taktiež miesta na  oddych a  relaxáciu. 
V priebehu prázdnin mám ďalej napláno-
vanú letnú brigádu v tunajšej fi rme, ktorá 
sa zaoberá výrobou komponentov pre auto-
mobilový priemysel. Je to pre mňa veľmi 
dôležité, pretože som budúci študent vyso-
koškolského programu, ktorý sa priamo 
sústreďuje na  automobilový priemysel, 
a  je nevyhnutné, ba priam žiaduce, aby 
som spoznal určitý výrobný závod a  jeho 
štruktúru zvnútra. V neposlednom rade sa 
chcem naďalej venovať aj počas prázdnin 
môjmu prototypu, vďaka ktorému som 
získal všetky moje ocenenia a  diplomy. 
Mám v pláne vyvinúť ďalší prídavný ele-
ment do môjho multifunkčného zariadenia, 
ktorý rozšíri jeho využite okrem štiepania 
dreva a lisovania ovocia aj na ďalšiu veľmi 
zaujímavú funkciu. Avšak vývoj tretieho 
elementu môjho projektu bude veľmi zlo-
žitý a čiastočne sa bude týkať aj vedeckej 
činnosti, preto bude nutná spolupráca aj 
s vysokou školou, avšak za predpokladu že 
s tým bude škola aj reálne súhlasiť, a tým 

že ešte nie som v  tejto dobe na  vysokej 
škole, je to iba moja vízia do  budúcnosti 
v abstraktnej podobe. Z  toho vyplýva, že 
toto leto mi na to určite stačiť nebude.

Katarína Oboňová zo ZŠ 
Gorazdova: Cez prázdniny 
budem tak ako doteraz 
pomáhať v útulku Bánovskí 
chlpáči. Tento rok sa už 
po  štvrtý raz zúčastním 
Detskej univerzity v  Bra-
tislave. Páčia sa mi tam hlavne prednášky 
na  rôzne témy, ale i  niektoré workshopy, 
sú fajn. V  predchádzajúcich rokoch 
som absolvovala aj Detskú univerzitu 
v  Žiline  a  Trnave. Jeden týždeň pôjdem 
pomáhať do  detského tábora a  určite 
strávim čas s rodinou a dobrými knihami. 
Z kníh mám najradšej thrillery, ale rada si 
prečítam i rôzne iné žánre.

Ondrej Černuška zo ZUŠ 
D. Kardoša: Tieto letné 
prázdniny sa chystám 
tráviť aktívne. Čaká ma 
prvá letná brigáda, na ktorú 
sa veľmi teším. Medzitým 
určite niekde vybehneme 
s  rodičmi na  výlet. Približne v  polovici 
prázdnin cestujem s dychovkou DDH Hra-
dište do Francúzska na pár dní a taktiež sa 
ešte vyberiem do  Tatier. Mojimi obľúbe-
nými aktivitami cez leto sú tiež kúpanie, 
bicyklovanie a turistika. Neodmysliteľnou 
súčasťou a podstatou prázdnin je oddych 
od  školy, ktorého sa neviem dočkať 
a naplno ho využijem. Dúfam, že zažijem 
veľa zážitkov a  užijem si leto do  sýtosti. 
Prajem pekné prázdniny.

Veronika Kopčanová zo ZŠ Školská: 
Samozrejme chcem stráviť 
veľa času s  kamarátmi 
a  rodinou, keďže so súro-
dencami počas školského 
roka veľmi nie som. Hlavne 
si však chcem poriadne 
oddýchnuť a  načerpať 

veľa energie na  ďalší školský rok. Tieto 
letné prázdniny plánujem stráviť doma 
pri bazéne s nejakými dobrými knihami, 
na ktoré som sa už dlho tešila, no až teraz 
mám čas si ich všetky prečítať. Takmer 
všetky sú v  žánri fantasy, napríklad Tri 
temné koruny od  Kendare Blake. No 
celkovo rada čítam knihy, ktoré obsahujú 
nejakú krásnu myšlienku, ktorá možno nie 
je napísaná, no vyčítame ju z obsahu. Nie-
kedy si knihu prečítam viackrát, aby som 
si bola istá, že som pochopila to, čo chcel 
autor povedať... 

Adam Strapek zo ZŠ 
Duklianska: Prázdniny 
trávim vždy aktívne. Rád 
spoznávam nové miesta, 
ktoré dýchajú históriou. 
Spolu s  rodinou robíme 
veľa „poznávačiek“. Aj tento 
rok to nebude inak. Okrem pobytu pri 
mori mám tento rok v pláne hlbšie spoznať 
históriu Bratislavy, architektúru Starého 
Mesta, navštíviť múzeá a galérie. Aj minulý 
rok sme absolvovali množstvo obohacujú-
cich výletov, ku ktorým som si naštudoval 
aj literatúru. Prezreli sme si Draškovičovský 
kaštieľ v  Čachticiach, miniatúrne stavby 
hradov, zámkov a  kostolov v  Podolí, 
navštívili sme hrad Ľupča, v  Hronseku 
sme si prezreli vodný hrad (napriek tomu, 
že bol zatvorený, ochotný pán nás vpustil 
dnu), drevený kostolík a kaštieľ. Za obcou 
Bojná sme obdivovali nanovo vybudované 
slovanské hradisko Valy a  priamo v  obci 
v múzeu sme sa zoznámili s jeho históriou 
a  rozličnými vykopávkami z  tej oblasti. 
Každoročne vedú naše kroky na Uhrovský 
hrad, je to už tradícia. Vybrali sme sa aj 
do susedného Rakúska do obce Petronell, 
kde sme si prezreli múzeum rímskeho 
mesta Carnuntum. Ani počas pobytu 
pri mori sme nezaháľali a  vyhľadávali 
aktivity a  pamiatky v  okolí. Zablúdili 
sme aj na  východ Slovenska, uchvátil nás 
Bardejov so svojimi pamiatkami zapísa-
nými do UNESCO a v blízkej obci sme si 
prezreli ďalší drevený kostolík Hervartov. 

Ďalší výletík bol prechádzkou lesom pri 
Nitrianskej Blatnici, kde sa nachádza zre-
konštruovaný románsky kostolík sv. Juraja. 
Na  Bratislavskom hrade sme obdivovali 
exponáty československej výstavy. Zaují-
mavý bol aj výlet do  Topoľčianok, cestou 
sme prechádzali cez obec Klíž s  ďalším 
románskym kostolíkom a  urobili sme si 
aj zastávku na  zrúcanine hradu Hrušov. 
Naše letné výpravy zakončila návšteva 
obnoveného kaštieľa v Dubnici nad Váhom 
a okolia. Takéto prázdniny mám rád.

Svetlana Koreňová zo ZŠ 
Gorazdova: Svoje prázd-
niny 2019 by som chcela 
stráviť určite produktívne. 
V  pláne mám zlepšovať 
sa v  angličtine, keďže je 
dnes veľmi dôležité dobre 
ovládať aspoň jeden cudzí jazyk, prečítať 
nejaké tie knihy, ale taktiež, nezabúdať 
na  pohyb a  šport. Okrem toho ma tiež 
čaká dovolenka s  mojou rodinou a  veľa 
výletov, na ktorých sa zabavíme a tiež spo-
známe nové pamiatky. No a, samozrejme, 
nemôžem zabudnúť aj na  chodenie von 
s mojimi skvelými kamarátmi. Ja sa na toto 
leto veľmi teším a dúfam, že pre mňa bude 
opäť nezabudnuteľné.

Andreas Fraňo zo ZŠ 
Komenského: Svoje prázd-
niny by som chcel hlavne 
tráviť najmä s  rodinou 
a  s  kamarátmi. S  rodičmi 
pôjdeme na  dovolenku, 
na  ktorú sa veľmi teším. 

Budem sa dosť často venovať futbalu, 
pretože v  polovici prázdnin sa nám 
začína sezóna, na ktorú sa budeme musieť 
pripravovať tréningami. Okrem futbalu 
sa cez prázdniny budem venovať aj iným 
športom, napríklad futsalu, bicyklovaniu 
alebo budem chodievať s kamarátmi von. 
Taktiež by som chcel cez prázdniny začať 
viac behávať, ale hlavne si aj oddýchnuť 
od  školy a  od  iných povinnosti a  užiť si 
prázdniny. Alena Borszéková

K aždoročne oslovujeme žiakov základných a stredných škôl, aby sme im položili otázku: Ako budeš tráviť prázdniny? Alebo – Ktoré 
prázdniny sú pre teba nezabudnuteľné? Pýtali sme najmä tých, ktorí si z rúk primátorky prevzali ocenenie Talent mesta, ale aj tých, ktorí 

boli úspešní v rôznych súťažiach. Nie od všetkých sme však odpoveď dostali... A iba dvaja nám poskytli „dovolenkové“ fotky, ostatných sme 
„museli vystrihnúť“ zo spoločnej fotky... Možno odpovede týchto úspešných žiakov a ich spôsob užívania prázdnin inšpiruje aj tých ostatných, 
ktorí sú možno menej talentovaní, ale snažia sa na tom popracovať aj cez prázdniny...

Jemné cesto, čokoládová plnka a sladká vôňa babki-
ných pečených dobrôt... Len ja a tá obrovská čokoládová 
dobrota. Bolo by to naozaj dokonalé, keby... Keby moja 
sestra Lucia neziapala na celý dom, aby som sa vyhrabala 
z tej kopy vankúšov a išla sa naraňajkovať. Omamná vôňa 
čokolády sa razom vytratila a  nahradila ju nie až tak 
príjemná vôňa čohosi, čo sa moja sestra práve pokúšala 
ukuchtiť. Raňajky, tipujem. „Veď už idem,“ odkričala som. 
„A cestou zobuď Jara, ani on nemusí vyspávať do obeda!“ 
Toto bol ďalší z jej pokusov... Tento krát pokus prekričať 
syčiacu panvicu. No Luckin hlas nesklamal. Pochybovala 
som, že zobudiť brata bude po  tomto potrebné. Nebolo 
vôbec jednoduché opustiť tú, ako to moja sestra nazvala, 
„kopu vankúšov“, ale zvládla som to. Taktiež nebolo 
jednoduché pozerať sa na  to, ako si môj brat spokojne 
odfukuje v posteli a pritom ho nepoprosiť, aby sa posunul, 
lebo ma Lucka práve zobudila a  rada by som dospala 
tých pár hodín, počas ktorých som sa mohla napchávať 
čokoládovou maškrtou. Určite by to pochopil, no u našej 
sestry by sa to s pochopením zrejme nestretlo. Keď som 
vstúpila do  kuchyne, naivne som očakávala niečo ako 
„Dobré ránko!“. Dočkala som sa však Luciinho zhíknutia 
a  k  tomu: „Preboha, vyzeráš hrozne!“ Cestou som sa 

síce pozrela do zrkadla, ale nemala som nejaký zvláštny 
pocit. Na hlave som mala... áno, myslím, že včera večer to 
bol – drdol. Už som jej chcela na to niečo odvrknúť, keď 
som zočila neznámy objekt v rúre. Zaostrila som všetky 
zmysly. Nechcela som byť nápadná, postupne som teda 
vyzvedala: „To je koláč?“ „Výborne, Sherlock, dnes ti to 
páli“, pochválila ma, ja som však odpovedala odporným 
pohľadom. „Áno, je to koláč. Čokoládový. Ale je pre náv-
števu. No predtým, ako ho ponúknem hosťom, potrebovala 

by som nejakého ochutnávača... a niekoho, kto mi pomôže 
upratať“, poznamenala. Bola to pasca, to som hneď zistila. 
Ale čokoládový koláč je čokoládový koláč... „Taaak... ja ti 
teda pomôžem,“ ponúkla som sa. Premýšľala som, či by 
som svojho veľkého brata nemala varovať, ale práve vtedy 
vstúpil do kuchyne aj on a hneď si všimol koláč. Keď mu 
to Lucka vysvetlila, aj on rýchle odhalil jej pascu. Pozrel 
na ňu láskavým pohľadom a sladkým hláskom vyhlásil: 
„Pre teba, Lucinka, čokoľvek!“ V preklade to však zna-
mená: „Pre mňa a môj koláč – čokoľvek.“ Nastalo bojové 

rozdelenie úloh. Ja som mala iba nakŕmiť Judy a povy-
sávať. Pri sypaní granuliek som zachytila jej nesúhlasný 
pohľad, ktorým akoby mi vravela: „Uplietla si si na seba 
poriadny bič, kamoška.“ Keď som sa uchýlila k vysávaniu, 
aj ten vysávač na mňa hučal, že je to zlý nápad. No mne sa 
už zbiehali slinky na čokoládový koláč, ktorý prešiel z fázy 
„pečiem sa“ do  fázy „čakám na  teba“. Počas zdĺhavého 
vysávania som stihla poriadne ponadávať na to, že bývame 
v dome, a nie v jednoizbovom byte, ten by bol povysávaný 
raz-dva. Nedalo sa však nepočuť ani sťažovanie sa môjho 
brata. Vzápätí už trielil neprimeranou rýchlosťou smerom 
do kuchyne. A ja za ním. Slávnostné otváranie rúry a oča-
kávanie šteklivej vône tej dobroty... tá sa však nedostavila. 
S hrôzou v očiach zisťujeme, že koláč tam – nie je! A nebol 
ani v chladničke. No to nám už naša sestra oznámila, že 
ho dala chladiť na  terasu. Rýchlosť, ktorou sme sa tam 
premiestnili, bola nemerateľná. Nastal však okamih nemi-
lého prekvapenia. Z podlahy na nás zízal plech – prázdny! 
O kúsok ďalej – zalizujúca sa Judy, s jasnou výhovorkou v  
očiach: „Stôl bol nízko... bolo pre psa...“

 Autorkou tohto príbehu je Veronika Kopčanová, 
 ktorá získala v literárnej súťaži mladých autorov 
 titul Mladý Jesenský

Čokoládová dobrota
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Bánovčania Rado Hanko a Petra Cabaníková o trojmesačnej ceste americkým kontinentom

Život v dodávke ponúka obrovskú voľnosť

 Prvý raz si sa Bánovčanom 
odprezentoval začiatkom 
apríla v  Kultúrnom centre 
Ži:va. Bol veľký záujem, bolo 
nabité... Ako si na  to spomí-
nate obaja?

Rado: Veľmi som sa 
na  ten večer tešil. Keď som 
pred začiatkom videl, koľko 
ľudí prišlo, mal som veľkú 
radosť, nečakal som taký 
záujem. Avšak bol som 
prekvapený sám zo seba, 
že som vôbec nepociťoval 
trému, asi ma to pravidelné 
vystupovanie v Kanade pred 
ľuďmi trochu vytrénovalo. 
Snažil som sa nachystať celý 
program tak, aby to bolo 
pestré a nezačalo nudiť. Preto 
som sa rozhodol na  strie-
dačku prelínať prezentáciu 
hudobnými vstupmi, kde 
som predstavil svoju tvorbu 
napísanú počas ciest. Ľuďom 
sa takáto kombinácia páčila, 
po  vystúpení nasledovala 
aft erparty do skorých ranných 
hodín, takže som s večerom 
nadmieru spokojný... 

Petra: Z môjho pohľadu 
mala hudba, fotky a  zážitky 
z  ciest u  ľudí úspech. Neču-
dujem sa - samej sa mi stále 
dobre pozerá na fotky miest, 
ktoré sme navštívili.
 Cítiš sa viac pesničkárom 
alebo viac ako cestovateľ, 
turista, dobrodruh?

Rado: Tak momentálne 
sa zameriavam primárne 
na hudbu, koncerty a nahrá-
vanie albumu na Slovensku. 
Čiže na  nejaké ďalšie veľké 
cestovanie teraz nie je 
priestor. Ale cestovanie je 
vo mne a  vždy bude, ešte 
je mnoho miest na  zemi, 
k toré som nenavšt ív i l . 
Lákajú ma v podstate všetky 
kontinenty. Chcel by som 
sa určite vrátiť ešte do  USA 
a precestovať zvyšok krajiny. 
Keď si pozriem USA na mape, 
prešli sme „len“ nejakých 
20 % krajiny. Aby som však 
odpovedal na otázku - ideálne 
je, keď viem spojiť hudbu 

s  cestovaním. Avšak bude 
ma napĺňať, ak bude moja 
hudba ocenená na Slovensku, 
pretože najradšej spievam 
v  rodnom jazyku. Viem 
v ňom najlepšie vyjadriť svoje 
pocity a myslím, že aj domáce 
publikum ma vie najlepšie 
pochopiť.
 Momentálne nahrávaš svoj 
prvý album... 

Rado: Album by mal byť 
hotový do  konca leta, ale to 
je ťažko presne predpovedať. 
Nezáleží to len odo mňa, ale 
aj od vyťaženosti ľudí, ktorí 
na ňom pracujú. Bude na ňom 
asi dvanásť piesní, plus dve 
bonusové, ktoré som nahral 
v  rockovom kapelovom 

aranžmá ešte pred odchodom 
do Kanady a tieto si už teraz 
môžete vypočuť na  mojom 
youtube kanáli Rado Hanko. 
Celý album bude ale nahratý 
v unplugged štýle, akustická 
gitara, basa - kontrabas, 
perkusie. Pomáha mi skúsený 
hráč na basovú gitaru Tamás 
Belicza. O zvuk a mastering 
sa v jeho štúdiu LOFT postará 
Jaro Žigo mladší, bubeník 
so známej kapely Medial 
Banana. Po spevovej stránke 
mi veľmi pomáha jeho otec 
Jaroslav Žigo, ku ktorému 
chodím na spev už tri roky.
 Vráťme sa však k  cesto-
vaniu... Minulý rok si osem 
mesiacov zarábal vo Vanco-
uveri ako pesničkár na cesto-

vanie... Celý mesiac si cestoval 
po Aljaške... 

R ado:  Kvôl i  c e s te 
na  Aljašku som si vlastne 
kúpil dodávku, v ktorej som 
už potom ostal žiť. Chcel som 
proste vidieť celú západnú 
Kanadu a  Aljašku, avšak 
nechcel som cestovať sám. 
Vo Vancouveri som spoznal 
Slováka Braňa, ktorý sa 
podujal ísť na  túto cestu so 
mnou. Myslím, že sme si 
celkom sadli, striedali sme 
sa za volantom, cesta je oveľa 
veselšia, keď ju máte s  kým 
zdieľať. Trasa viedla z  Van-
couveru cez celú provinciu 
Britská Kolumbia, Yukon až 
na  Aljašku a  späť. Iná trasa 
tam, iná naspäť. Cesta bola 
cieľ, takže sme nič nejak extra 
neplánovali a  snažili sme 
sa užívať si každý moment 
cesty. Prešli sme asi pätnásť 
tisíc kilometrov. Po  návrate 
som celé leto hral na  gitare 
a spieval na Granville islande 
vo Vancouveri, kde som aj 
ostal žiť v  dodávke. Zarábal 
som si gitarou na  ďalšie 
cestovanie...
 Tri mesiace na konci minu-
lého roka ste už spoločne strá-
vili na cestách po americkom 
kontinente... 

Rado: Peťa pri letela 
do  Kanady za  mnou v  sep-
tembri a vyrazili sme najprv 
do  kanadskej provincie 
Alberta do  pohoria Rockies 
a potom dole do USA. Prešli 
sme celé západné pobrežie 
USA, štáty Washington, 
Oregon, California a zabrdli 
sme aj do  vnútrozemia 
do štátov Nevada, Utah a Ari-
zona. Z veľký miest San Fran-
cisco, Los Angeles, San Diego, 
Las Vegas. Ta pravá krása 
však ležala hlavne mimo 
veľký miest, v americkej prí-
rode a v ceste po západnom 
pobreží. Pecka je ako sa 
krajina mení pri prechode 
z  jedného štátu do druhého. 
Napríklad prekročíte hranicu 

zelenej Californie a zrazu ste 
v  Nevadskej púšti. Každo-
denné západy a východy slnka 
nad oceánom, ale aj v púšti. To 
bolo to naj. Prešli sme zhruba 
desaťtisíc kilometrov... 

Petra : . . .Rado všetko 
zhrnul...
 Na prezentácii vašej cesty 
ma fascinovala vaša odvaha. 
Spali ste v dodávke, nocovali 
ste na  „odpočívadlách“... 
Nebáli ste sa? Ako je to 
v  Kanade a  USA s  bezpeč-
nosťou cudzincov?

Rado: Či v  Kanade 
alebo v USA sme skoro vôbec 
nepociťovali obavu, že by 
sa nám mohlo niečo stať. 
Výnimkou bolo Los Angeles, 
kde po zotmení začali do ulíc 
vychádzať riadne individuá. 
Ina k ľud ia bol i  všade 
v  pohode, policajti veľmi 
nápomocní, ak sme chceli 
prespať tam, kde sa nemohlo, 
len nás upozornili a odporu-
čili, kam máme ísť. U nás by 
rovno pokutovali. Neofi ciálne 
sú medzi takýmito ľuďmi 
žijúcimi v dodávkach a kara-
vanoch populárne Walmarty, 
na  ktorých parkoviskách 
môžete prespať a  ešte ste 
aj pod kamerami. My sme 
ale hlavne spali radi len 
tak hocikde, na  punkáčov. 
Cudzincov ako my je v týchto 
krajinách strašne veľa, takže 
sme vôbec nevzbudzovali 
nejakú veľkú pozornosť.

Petra:  A ko ž ensk á 
časť posádky a  teda aj tá 
vystrašenejšia zo všetkého, 
musím odvážne a  úprimne 
povedať, že som sa nikde 
nebála a cítila sa naozaj bez-
pečne - okrem spomínaného 
LA. Väčšinu času sme boli 
a prespávali v prírode, kde sa 
žiadne prepady a zákernosti 
nedejú, maximálne nás mohli 
vystrašiť púštne kozy alebo 
v  Kanade nejaký ten malý 
medvedík. Každý večer sme 
zavreli a zamkli dvere na našej 
dodávke, - našom domove 
a všetko bolo v poriadku. 
 Množstvo národných 
parkov... A  úžasné zábery 
na krajinu... Koľko národných 
parkov ste navštívili?

Rado: Úplne najviac 
nás dostali národné parky 
v  štáte Utah. Je to púštny 
štát a  NP tu ukrývajú veci, 
aké pravdepodobne inde 
na svete neuvidíte. NP Zion, 
Bryce canyon, Capitol reef, 
Canyonlands a Arches. Tieto 
máte rad radom za  sebou 
a  jeden väčšia bomba ako 
druhý. Ale všetky boli 
super, v Californii Yosemite 

alebo Death Valley. Okrem 
národných parkov boli super 
aj niektoré štátne parky, ako 
Valley of fi re v Nevade, ktorý 
vyzeral ako miesto, kde sa 
natáčali Flinstonovci. Ťažko 
vybrať najkrajší, každý bol 
iný. V USA ich bolo dvanásť, 
v  Kanade štyri. Plus zopár 
štátnych parkov.

Petra: Keď sme začali 
prechádzať národnými par-
kami Utahu, boli sme úplne 
očarení a  každý ďalší park 
nás fascinoval o čosi viac ako 

predošlý. Bohužiaľ, nás Utah 
tak rozmaznal, že keď sme 
prišli do  Grand Canyonu, 
tak nás v  tom okamihu tie 
neskutočné výhľady ani moc 
neohromili. S odstupom času 
však treba uznať, že si zaslúži 
pomenovanie, ktoré má. Pre 
mňa osobne naj parky boli 
tie, kde si kvôli výhľadu bolo 
treba aj čosi vyšlapať, nie sa 
len priviezť autom - takže 
Zion, Yosemite, plus fl insto-
novské Valley of Fire, aj keď to 
NP nie je a určite Coyte Buttes 
so svojou ultimátnou The 
Wave, kde by som sa určite 
ešte chcela vrátiť.
 Čo by ste odporúčali 
záujemcom o nízkorozpočtové 
cestovanie? 

Rado: Aby sa nebáli 
opustiť svoju komfortnú 
zónu, nebáli sa dať výpoveď 
v  práci, ktorá im okrem 
peňazí nič nedáva a  len ich 
brzdí. Peniaze sa dajú zarobiť 
x ďalšími spôsobmi a  prácu 
si vždy človek nájde. Life is 
beatiful a svet takisto, škoda 

ho nevidieť. Ak človek nie 
je náročný, vôbec nepotre-
buje tisíce, aby precestoval 
kus sveta. Život v  dodávke 
je nenákladný a  ponúka 
obrovskú voľnosť a možnosti 
za minimálne peniaze, keďže 
neplatíte ubytovanie, čo býva 
najväčšia položka. Auto viete 
ľahko potom predať za skoro 
rovnaký peniaz, ako ste ho 
kúpili, ak ho nerozmlátite. 
Hlavné je sa neposrať 
a postaviť sa výzvam! Určite 
choďte do toho! 

Petra: Rado to pekne 
zhrnul, mňa osobne ani 
nebaví inak cestovať ako 
nízkorozpočtovo. Aj keď to 
prináša dávku nekomfortu, 
vždy to vyvážia tie klady. 
Autent ic ita  prost red ia , 
náhody, ktoré nás stretávajú, 
ľudia, miesta, ktoré navští-
vime a kde sa nám sem-tam 
podarí prespať , miesta , 
ktoré by sme nevideli počas 
východov a  západov slnka, 
ale vďaka životu v  dodávke 
sme ich tak videli... Človek 
zistí, ako málo vecí mu stačí 
k spokojnosti a šťastiu. Odpo-
rúčanie - mať predbežný 
plán, byť fl exibilný ho meniť, 
byť v pohode s tým, že plán 
nepôjde možno vôbec podľa 
plánu, mať schovanú vždy 
f ľašu dobrého kalifornského 
vína pre chvíle nepohody 
a počas nezhôd, prijať dávku 
spomínaného nekomfortu, 
samozrejme, určitý budget - 
hotovosť na cestu a dobrého 
človeka pri sebe. A vyraziť.

 Alena Borszéková

Vedela som už dávno, že Bánovčania majú dobrodružnú dušu, ale prezentácia Rada Hanka ma dostala úplne. Štyri mesiace strávil 
v dodávke na cestách po americkom kontinente a na túto cestu si zarábal ako pesničkár vo Vancouveri, oficiálne – na ostrove, ktorý bol pre 

účinkovanie takýchto hudobných talentov určený. Z tých štyroch tri mesiace tvoril tandem s priateľkou Petrou Cabánikovou a navštívili celkom 
šestnásť národných parkov Kanady a USA. Za svoj cieľ považovali a považujú obaja samotnú cestu...
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Školu v prírode si tento 
rok užili štvrtáci zo ZŠ 
Partizánska v  krásnom 
regióne Turiec v  malebnej 
dedinke Blatnica. Počas 
celého týždňa spoznávali 
miestnu faunu a fl óru, živú 
a  neživú prírodu priamo 
v  teréne, v  národnom 
parku Veľká Fatra. Absol-
vovali turistické vychádzky 
do  Gaderskej a  Blatníckej 
doliny a  vystúpili na  zrú-
caninu hradu Blatnica, 
pozorovali prácu pri obnove 

hra du . Na  n áu č ných 
chodníkoch sa orientovali 
podľa turistických značiek, 
čítali z  mapy, sledovali 
náučné tabule. Obe doliny 
ich uchvátili svojou nád-
hernou prírodou. Na výlete 
v   Mar t ine  navš t ív i l i 
Múzeum slovenskej dediny, 
spoznali život v minulosti, 
videli prácu ľudí na  poli, 
starostlivosť o  zvieratá, 
boli v  drevenom kosto-
líku, utvrdili si poznatky 
o   sk anz e ne .  Zí sk ané 

informácie si priebežne 
zapisovali do  denníkov. 
Cestou zo školy v  prírode 
sa zastavili v  Čičmanoch, 
navštívili múzeum, pre-
zreli si krásne maľované 
a autenticky zariadené his-
torické domčeky, zakúpili si 
suveníry. 

Škola v prírode splnila 
svoj cieľ. Žiaci si rozšírili 
teoretické poznatky z vyučo-
vania o praktické poznatky 
o  prírode priamym pozo-
rovaním, získali mnoho 

nových poznatkov, spoznali 
zaujímavú časť našej vlasti, 
spoznali miestnu krajinu, 
upevnili si zdravie, telesnú 
zdatnosť i kolektívy, vytvo-
rili sa správne vzájomné 
vzťahy a priateľstvá. Počasie 
bolo nádherné, slnečné 
a preto čo najviac využívali 
krásne horské prostredie 
na  pobyt a  pohyb vonku. 
Na  školu v  prírode plnú 
nových a neopakovateľných 
zážitkov budú určite dlho 
spomínať.  Viera Blahová

V ozajstnej škole v prírode

Žiaci 8. ročníka ZŠ Partizánska 
absolvovali 20. júna návštevu Národnej 
rady SR. V priestoroch slovenského par-
lamentu ich privítal poslanec NR SR, 
Bánovčan, Ľubomír Želiezka. V   jeho 
sprievode absolvovali krátku besedu 
a prehliadku interiérov, z balkóna mali 
možnosť priamo sledovať rokovanie 
poslancov. Po  návšteve parlamentu 
pokračovali prehliadkou Bratislavského 
hradu a  poprechádzali sa čarovnými 
úzkymi uličkami Starého mesta.  (zš)

Tretiaci zo ZŠ Partizánska počas 
výletu do Nitry navštívili interaktívnu 
výstavu pod názvom Inkovia – deti 
slnka a páni nebies, ktorú usporiadalo 
Detské múzeum Severka v  Nitre. 
Na  otázku: „Ako bolo v  múzeu?“, 

tretiak Leo napísal: „V  múzeu sme 
sa naučili, kto sú Inkovia, aké mali 
tradície, čo jedli a chovali, aké mali 
domy a  ako ich stavali.“ Spoznali 
civilizáciu s osemstoročnou históriou, 
ktorá vytvorila svoje mesto v oblasti 
Peru - archeologické nálezisko Machu 
Picchu. Inkovia skultúrnili 40 druhov 
rastlín, domestif ikovali najviac 
zvierat, mali dokonalé cesty vedúce 
priamo cez hory, močiare a pralesy. 
Stavali visuté mosty. Používali zavla-
žovacie systémy. Stavali z kamenných 
blokov. Vyrábali keramiku. Miesto 
písma používali systém šnúrok 
s  uzlami. Na  vysokej úrovni bolo 
zlatníctvo. Každý kúsok z ich života si 
naši tretiaci aj vyskúšali.   (zš)

ZŠ Školská organizuje každo-
ročne výlet pre žiakov ocenených 
za  vedomostné, športové a  zberové 
súťaže. Tento rok sme sa rozhodli 
20. júna žiakom priblížiť najväčší 
stredoveký hrad – Nitriansky hrad. 
Sprievodnou hrou celej prehliadky 
bolo pátranie po hradnom poklade. 
A čo videli? Bájneho hrdinu Corgoňa, 
kamenný most so sochami svätých, 
Baziliku sv. Emeráma, systém opev-
nenia Nitrianskeho hradu v archeolo-
gickej expozícii Kazematy. Poslednou 
zastávkou bolo Diecézne múzeum. 
V ňom si žiaci, okrem iného, prezreli 
aj vzácne listiny napísané hlaholikou. 
V dolnej časti múzea objavili hľadaný 
poklad...  (zš)

Koncoročné výlety školákov v skratke

Trenčiansky samo-
správny kraj (TSK) aj 
tretí rok po  sebe odmení 
každého cestujúceho, ktorý 
využije služby cykloauto-
busu. Milovníci cyklistiky 
sa môžu tešiť na zaujímavé 
ceny z  dielne Zelenej župy 
a  Krajskej organizácie 
cestovného ruchu (KOCR) 
Trenčín región, ktoré 
obohatia ich cyklistickú 
výbavu.

Pravidlá letnej súťaže, 
ktorá nesie názov K vode či 
na hory, cyklobus ťa dopraví
sú naozaj jednoduché. 
Najdôležitejším bodom 
súťaže je, aby sa jednotlivec, 
prípadne skupina priateľov 
či rodiny s deťmi, pri jazde 

cykloautobusom odfotili 
spoločne s bicyklom a cyk-
lovozíkom. Tento moment 
je následne potrebné odoslať 
do  správy na  facebookovú 
fanpage Trenčianskeho 
samosprávneho kraja. Pre 
každého, kto tak urobí 
do  1.  septembra 2019, sú 
pr ipravené cyk l ist ické 
darčeky, napríklad zvonček 
na bicykel, cyklistická mapa 
Trenčianskeho kraja či cyk-
listický dres Zelenej župy 
a iné zaujímavé propagačné 
predmety od TSK či KOCR 
Trenčín región.

R o v n a k o  a k o 
v  minulom roku, aj v  tejto 
letnej sezóne premávajú 
cyk lobusy po  linkách 

Trenčín – Dubodiel – 
Bánovce nad Bebravou
a  Trenčín - Nitrianske 
Rudno. Autobusy s  cyk-
lovozíkom na  prepravu až 
24 bicyklov môžu cyklisti 
využívať každú sobotu, 
nedeľu a  sviatok od  1. 

júna 2019 do  1. septembra 
2019. Odchody autobusov 
nájdu na www.tsk.sk, alebo 
na  facebooku Bánovské 
noviny. Neváhajte a vyrazte 
spoznávať krásy Trenčian-
skeho kraja zo sedla bicykla! 
 (TSK)

Cyklobusy z Trenčína do Bánoviec a späť

Deti si úraz najčastejšie 
spôsobia pádom, najohroze-
nejšou skupinou sú trinásť 
až pätnásťroční. Počas 
prázdnin sa riziko úrazov 
zvyšuje, prinášame tipy, 
ako im možno predchádzať. 
Štatistiky potvrdzujú, že 
takmer polovica vážnych 
detských úrazov sa stáva 
v dome, v byte, alebo v ich 
okolí . „Počas prázdnin 
majú deti veľa voľného času 
na  rozličné aktivity, často 
bývajú rozptýlené, nesústre-
dené a na to, že by sa mohli 
zraniť, nemyslia. Rodičia 
by však r iziko úrazov 
podceňovať nemali. Deti sa 
môžu zraniť v byte, na scho-
disku, v  pivnici, v  garáži, 
na dvore, v záhrade,“ hovorí 
MUDr.  Ja na Ha made, 
vedúca sekcie ochrany 
a podpory zdravia a špecia-
lizovaných činností Úradu 
verejného zdravotníctva 
Slovenskej republiky (ÚVZ 
SR). Pripomína, že deti majú 
ťažisko tela výrazne nižšie 
ako dospelí, preto ľahšie 
strácajú rovnováhu a  čas-
tejšie padajú. Nepodceňujte 
riziká doma ani vonku. 
Zodpovednosť za deti a ich 
bezpečnosť majú rodičia. 

Proti domácim úrazom: 
Zabezpečte okná zábranou 
proti pádu, kontrolujte, či sú 
dobre zatvorené, nenechajte 
dieťa bez dozoru na  bal-
kóne, sklenené výplne dverí 
zabezpečte bezpečnostnou 
fóliou, na elektrické zásuvky 
dajte bezpečnostné chrá-
niče, neprelievajte zdraviu 
škodlivé prípravky do fl iaš 
od  minerálok alebo iných 
nápojov, nedovoľte dieťaťu 

manipulovať s  vreckom 
alebo s  taškou z  umelej 
hmoty, mohlo by si ju 
natiahnuť na hlavu, zásuvky 
s  nožmi a  príbormi dobre 
zabezpečte, aby ich dieťa 
nemohlo otvoriť, zabráňte 
tomu, aby sa dieťa dostalo 
k  zápalkám, zapaľovačom, 
nožom, chemikáliám, hor-
ľavinám, liekom, zbraniam 
a iným predmetom, ktoré by 
ich mohli poraniť, zabráňte 
tomu, aby malo dieťa prí-
stup k rebríku a k otvorom 
na strechách.

Proti úrazom vonku: 
nepreceňujte schopnosti 
dieťaťa, vyberajte preňho 
aktivity primerané veku, 
pri bicyklovaní dajte die-
ťaťu bezpečnostnú vestu 
a  prilbu, pri korčuľovaní 
aj chrániče na  zápästia, 
lakte a  kolená, ak je to 
možné, malo by športovať 
na  miestach so slabou, 
premávkou, ideálne na cyk-
l ist ických chodníkoch! 
Pri lba redukuje r iziko 
poranenia hlavy až o 85 %.  
Pri plávaní, hrách vo vode 
a  s  vodnými atrakciami 
dieťa nenechávajte ani 
na  chv í ľu bez dozoru 
dospelého, rovnako aj 
na trampolínach a na nafu-
k o v a c í c h  a t r a k c i á c h 
– hradoch, preliezačkách, 
k ĺzačkách. Dohliadnite 
na to, aby sa najmä s loptou 
nehra lo bl ízko vodnej 
plochy a  cesty, dieťa nevie 
dobre odhadnúť rýchlosť 
a blízkosť auta a zhodnotiť 
dopravnú situáciu. 

Odbor hygieny 
 detí a mládeže a Referát 
 komunikačný ÚVZ SR 

Ako predchádzať 
úrazom detí
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Spomienky seniorov a príbehy z detstva na dedine
V hŕbe papierov v redakcii sa nám už niekoľko týždňov hromadia príspevky bánovských seniorov, ktoré sme pre nedostatok miesta 

v novinách nezverejnili. Činíme tak teraz, nakoľko sme jednu stranu uvoľnili na príspevky, ktoré „nemajú dátum“ a v čase dovoleniek 
môžu našim čitateľom spríjemniť chvíle... Sú to spomienky našich seniorov na detstvo, alebo na niečo nezabudnuteľné.

Zmrkánky
Prvým dopisovateľom je Ján Plachý, ktorý detstvo strávil 

na  bánovskom Výstrkove a  35 rokov učil na  priemyslovke. 
Venuje sa poézii a tvorbe epigramov. Pred dvomi rokmi bol 
dokonca hosťom Obývačky pod platanom. Spomína si na det-
stvo v básni Zmrkánky:

je to už tak dávno,
keď babka z malej dedinky prišli ku nám bývať
do priestorov maličkých, kde ani myšlienka sa nemohla skrývať
a keď tak podvečer vonku už zmrklo a dnu sa vkrádal chlad
to každý z nás detí sa začal blížiť k šporáku... to mal rád

však svietiť elektrinou? Ó... nie! tú bolo treba šetriť
a babka vraveli, tak dáme čiernu hodinku...
veď zo šporáka ide nielen teplo ale i svetlo o chvíľku
rozprávkami si môžeme ticho v dome spestriť

tak sedeli sme a počúvali reči
starší rozprávali a mladým počúvať svedčí
o tom ako kolo cintorína „Vrchámi“ sa bolo treba báť
lebo tam v bielej plachte vraj smrťka môže postávať
joj až dych zostáva stáť

ba ako na žaby sa neslobodno otvorenými ústami pozerať
lebo nám zuby spočítajú...
nadýchnuť... a odvahu treba kdesi vziať
nech si len žabky tam v kanáli
aj naďalej prežívajú...

čo bude ďalej nevedno
napokon ale verili sme, nebolo nám to ver jedno
a podobné reči rečičky
od našej tety, mamy, aj už starej babičky
spomienky zostali aj v mojom starom veku
a veru neraz si spomeniem ako a kadiaľ prejsť
kedy a kde možno zazrieť dakoho v „prevleku“

A keď sa dovravelo a ohník prestal svietiť
bolo treba do postele zaliezť
a snom sa oddať, zmrkánkam sa nepriečiť

Spokojnosť
Bývalý tatrovák Ivan Adame má už 75 rokov, ale jeho 

vitalitu by mu kde kto závidel. Manželka odišla do večnosti, 
deti sú ďaleko. Dlhé roky sa venuje „ľudovej tvorbe“ básni-
čiek, dokáže zveršovať čokoľvek, akúkoľvek situáciu. Preto si 
vyslúžil aj prezývku - básnik. Veľmi rád napríklad spomína 
na svoj nedávny „dovolenkový“ pobyt v kúpeľoch Nimnica. 
Keďže bol spokojný, napísal im básničku a tú „daroval“ aj našej 
redakcii: 

Konečne sa mohol tešiť Ivko velice,
keď dostal liečebný poukaz do Nimnice.
A tak tretieho májika
sadá Ivko do taxíka.
Radosť má z toho aj jeho syn,
nešetrí auto a ide na plný plyn.
Prežívali sme radosť z jazdy na ceste
a onedlho boli sme už na mieste.
Pani recepčná nás ihneď registruje,
zakrátko si už Ivko svoje veci vybaľuje.
Má pekné bývanie, faganek jeden,
na prvom poschodí číslo izby jednostosedem.
Z balkóna je pekný výhľad na nosickú prírodu
a ku tomu ešte aj na vodnú priehradu.
Pozerá sa pozerá, ale čas už súri,
lebo hneď dostal dokument na procedúry. 
Radosť je z procedúr u Ivka veliká,
má ich od najlepšieho lekára – doktora Pavlika.
Dávam na jeho odborné znalosti,
vie vyliečiť choré telo, dušu aj kosti.
A nič nám nezostávajú dlžné, ani naše chyžné,
vedia prostredie bývania krásne upraviť,
je radosť tam byť.

Tak nás tri týždne cestičky na procedúry povedú,
jedna je z nich najmilšia, po ktorej sa kráča k obedu.
Procedúry od lekárov nám zadané,
za pomoci milých sestričiek zvládame.
Teraz sa myšlienkou obraciam práve
ku každodennej bohatej strave.
Nemôže si sťažovať ani náročný hosť,
každý má na výber jedla dosť.
Personál sa k hosťovi slušne správa,
k hosťovej spokojnosti sa oddáva...

Neprišli
Bývalá učiteľka 86-ročná Mária Mištinová pred dvomi 

rokmi pochovala manžela a  hneď na  to sa  jej stal úraz. 
Keďže bola istý čas imobilná, musela rok stráviť v Zariadení 
sociálnych služieb Sv. Marta v  Jacovciach s  celodennou 
starostlivosťou. Rodina žila ďaleko. A práve tu, medzi roves-
níkmi s podobným osudom, začala veľa písať. Dnes je už rok 
doma, v domčeku v Bánovciach, a do redakcie nám priniesla 
svoju spomienku z jedného dňa stráveného v zariadení pre 
seniorov. Z postrehu vyberáme iba časť:

...Je ráno. Slniečko vysiela svoje lúče do  veľkolepých 
priestorov, kde nastáva čulý hluk sprevádzajúci klientov, 
hlavne starších, na  prvé procedúry, ktoré tvoria program 
nového dňa. Vozíky sú v plnom pohybe, premávajú potreb-
nými smermi. Do nového dňa sa priestormi interiéru ozýva 
zborový pozdrav „Dobré ráno“. Milé pohladenie na stano-
visku výťahov. Ranný krik pokračuje a deň začína otázkou: 
Čo nám prinesie? Do jedálne na raňajky prúdia za sprievodu 
bielej armády zdravotníkov. Pred budovou za  uzavretou 
bránou zoradené sanitky čakajú nástup na  vyšetrenia. 
Kliesnia cesty pre záchranu zdravia a života. Výťahy spie-
vajú svoju presunovaciu melódiu na povinné ranné miesta. 
Čakacie miesta sa hemžia vozíkmi, barlami, zdravotníc-
kymi pomôckami, doprovodom bielych plášťov – niekedy 
s posledným pohľadom na slzy žiaľu, ktoré zaplavia nejedno 
oko. A život pod krídlami krásnych priestorov budovy posky-
tuje chvíle očakávania. Aký bude dnešný deň? Kto ma príde 
pozrieť? A v túžbe sledujúc vstupné dvere...

Na večeri pri zvonoch kostolíkov spomínajúc v otázkach 
nádeje. Neprišli... Slzy stekajú po lícach, bolesť páli, srdiečko 
bolí. S hlbokým vzdychom sa lúčia s myšlienkami odpúšťajúc 
so zasychajúcimi slzami. Iste mali veľa práce... Veď oni 
prídu... Keď budú mať čas... 

Spomínam často na  milovaných rodičov a  starých 
rodičov. Im vďačím za  múdrosť, ponaučenia pre život si 
nesmierne vážim a nezabúdam. Odovzdávam milovaným 
deťom a vnúčatám. Tak moja nová generácia kráča v odo-
vzdávaní štafety ďalej. K mojej veľkej radosti a spokojnosti 
v poslednom štádiu života – to je staroba. 

*** 
Priestory nového stánku života – v zariadení Sv. Marta 

žijú návštevníkmi staršími, chorými, postihnutými. Mojimi 
slovami som chcela prispieť k tomu, aby dobré úmysly všet-
kých pracovníkov padli na úrodnú pôdu, našli pochopenie 
a  porozumenie v  spoločnosti podobných osudov. Celému 
osadenstvu želám veľa síl, lásky a porozumenia. Nech tieto 
predsavzatia sprevádza láska k životu.

Mária Škultétyová je učiteľkou slovenského jazyka 
a  literatúry na  dôchodku. Veľmi rada píše do  rôznych 
periodík a tradične prispieva aj do Bánovských novín, teraz 
najmä svojimi krátkymi príbehmi z jej detstva na dedine. 
Pani Mária je však ovenčená množstvom vavrínov, ktoré 
zožali jej odchovanci, študenti gymnázia, najmä v literárnej 
a novinárskej oblasti. Takže tri príbehy pani Márie...

Vartáš 
Príbeh sa stal v čase, keď už aj na koniec sveta chodil 

autobus a keď ešte chlapi na hasičovni vartu držali. Keby 
náhodou vznikol požiar, alebo nejaký votrelec prišiel 
do dediny, aby vedeli ľudí zalarmovať. Pri každom dome 
stál v pohotovosti sud s vodou a ohrablo. Bolo to pod prísnou 
pokutou nariadené. Ale keď mám pravdu povedať, dedina 
mohla aj vyhorieť, alebo ju vykradnúť mohli,   lebo vartáš 
na gavalci odfukoval. Po tejto malej exkurzii do minulosti 

sa dostávame k príbehu, na ktorom sa možno  aj zasmejete, 
ale bude to taký smiech – nesmiech. Aj si zas myslím, že 
niekomu, kto má rád kozičky, možno aj slza vypadne.

Tej noci bol na varte človek, ktorý každému nadával: „ Ideš 
ho ta, satan!“  Nakoniec mu táto nadávka prischla a nikto ho 
už jeho poctivým menom nenazval. Spal teda Satan na varte, 
čo chlapci využili na to, aby sa mu za všetko zlo pomstili. Lebo 
je pravda, že to bol zlý človek. Vošli do maštale, ktorá hneď 
vedľa chalúpky stála, a všetky kozy mu namaľovali nazeleno. 
Jednu ešte  aj o autobus, čo na otočni nocoval, uviazali. Keď 
varta skončila a on išiel ráno kozičky podojiť, zbadal to božie 
dopustenie. Akože ináč, nadával: „ Idete ho, vy satani!“ A to 
už mu ľudia priviedli aj tú chuderu, čo za autobusom bola 
priviazaná. 

Alinko
Bol richtárom mládencov. Zo stropu dedinskej krčmy 

sa dodnes škeria na návštevníkov odtlačky jeho richtárskych 
topánok. Ako sa ta dostali, to by človek neuveril, ale buďte si 
istí, že ich mal na nohách. Vyhodiť ho tým správnym smerom 
a do správnej výšky sa kamarátom podarilo, ani krk mu pri 
tom čine nevykrútili. Slávne topánky vždy vedeli, kam ísť; pána 
zaniesli rovno do krčmy. A keď sa starý mládenec oženil a obul 
si nové, aj tie sa sem chytro naučili. O Alinkovi sa rozpráva veľa 
historiek. Všetko je to láskavý humor a nijako mu neubližuje, 
ale smiech, ktorým sa pri nich smejete, je smiechom cez slzy. 

Raz s  kamarátmi opravoval plot okolo domu. Suseda 
prišla za ním, aby aj jej polámané latky vymenili. A podala 
Alinkovi fľašu. „Nebojte sa, tetinka, spjavíme,“ povedal Alinko. 
Keď pozerali na dno fľaše a tetinka sa dožadovala roboty, odbil 
ju slovami: „Sa vám vysejem aj na vás poondiaty pjot.“ Alkohol 
nikdy nebol dobrým radcom, ľudí poobracal akurát tak 
na posmech. V dedine zmizli sliepky. Stopy priviedli žandárov 
k Alinkovi. Bránil sa, že on nie, že to mohol byť aj „jisiak“. 
Okrskár škrtol zapaľovačom a spýtal sa: „A odkedy lišiak nosí 
zapaľovač?“ „Ach, do jiti, a co som sa ho ja nahjadav,“ priznal 
Alinko a bol usvedčený. Nakoniec sa zistilo, že žena, čo krádež 
ohlásila, mala v kuríne presne toľko sliepok, koľko uviedla pri 
sčítaní. Že pár kusov zatajila, to radšej nespomenula. Alinko 
bol oslobodený. Neviem, koľko párov obuvi zodral na ceste 
do  krčmy. Ale posledné topánky ho do  cieľa už nedoniesli. 
Spadol len pár krokov od miesta, kde mal svoj stôl, stoličku, 
odtlačky svojich topánok na  strope a  kamarátov korheľov. 
Išiel si po pravidelnú dávku, aby si vyrovnal hladinu alkoholu 
v krvi. Nedošiel. 

Števo
Rozprávajú sa sami so sebou, vykrikujú, nadávajú. 

Niektorým stačí dať pivo či cigarety a obrátia sa na posmech 
sveta. Čo po tom, že šliapeme po dôstojnosti človeka? My sa 
radi bavíme na  ľudskom nešťastí. Hlupáci alebo blázni? 
Alebo ľudia, ktorým sa v živote niečo pokazilo? Jedno je isté, 
za každým z nich sa skrýva nejaký  životný príbeh. 

V  našej triede vynikali dvaja chalani. Števo bol jedným 
z nich. Spieval, maľoval, bol výborný v matematike aj v sloven-
čine. Jemu išlo všetko. Chodil na vysokú, keď pri absolvovaní 
vojenskej služby utrpel úraz hlavy. Dostal sa z toho aj sa oženil. 
Ale školu už nedokončil. Mal tri šikovné deti a úžasnú ženu, 
ktorá o ňom len pekne hovorila. Jeho matka ju neznášala. 
Starala sa im do manželstva, až ho rozbila. Potom to s ním 
išlo už dolu vodou. Začal piť a z krásneho blonďavého muža 
ostala troska. Líca sa prepadli, iskra z belasých očí sa vytratila. 
Alkohol mu v hlave všetko poprevracal. Nadával ľuďom, ohro-
zoval okolie.  Ja som sa ho nemusela báť. Iste si pamätal, že ako 
dieťa som ho mala rada. Bývali sme vedľa seba, hrávali sme sa 
spolu. Raz sme na výtvarnej kreslili portrét. Mňa učiteľ posadil 
dopredu, aby som pózovala. Števo nakreslil najkrajší obrázok. 
Na ňom som to bola naozaj ja. Jeho rodičia boli obchodníci 
a ja som mu závidela, že má doma všetko. Ale nebolo to tak. 
Rodičia si pri práci nenašli čas na deti. Ako som povedala, ja 
som sa ho nemusela báť. Pri mne akoby sa mu vracala čistá 
myseľ. Raz prišiel opitý k nám a povedal mi: „Som ja ale k... 
.“ Nakoniec už nenadával, nevykrikoval, už len chripel, až 
celkom stratil hlas. Pijatika urobila svoje.  Neviem, čo je s ním 
teraz, ale najskôr bude v  nejakom liečebnom zariadení,“ 
hovorí žena zo Števovho obrázka.
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Prírodovedná výstava Život po živote v Trenčianskom múzeu
Od  1. júna môžu návštevníci Tren-

čianskeho hradu v  objekte Kasáreň 
opätovne obdivovať zbierkové predmety 
z  depozitárov Trenčianskeho múzea. 
O  precízny výber z  múzejných zbierok 
(asi 1 200 predmetov) sa postaral kurátor 
výstavy, zoológ Martin Štefánik. Výstava 
Život po živote je členená do tematických 
okruhov sledujúcich spôsob konzervácie 

zoologických zbierkových predmetov: lie-
hové preparáty, dermoplastické preparáty 
a tzv. bálky, slúžiace na vedeckovýskumné 
účely. Doplňujúce texty na  banneroch 
pútavým spôsobom približujú svet živo-
číšnej ríše a spôsob konzervovania viace-
rých zoologických skupín. Cieľom výstavy 
bolo poukázať na  odkaz MUDr.  Karola 
Brančíka (1842 – 1915) – zakladateľa, 

tajomníka, podpredsedu a predsedu Prí-
rodovedného spolku župy Trenčianskej, 
ktorý sa venoval hlavne entomológii 
a  malakozoológii. V  roku 1912 založil 
v  Trenčíne múzeum. Až do  svojej smrti 
pôsobil ako jeho riaditeľ. Ako usilovný zbe-
rateľ zhromaždil vyše 4 000 zbierkových 
predmetov. Časť z  Brančíkovej zbierky 
dodnes figuruje v  depozitároch múzea 

a niektoré z predmetov zbierky sa verej-
nosti prezentujú vôbec prvýkrát. Výstava 
je vhodná pre všetky vekové kategórie. 
Obzvlášť ju do  pozornosti odporúčame 
základným a stredným školám. Milovníci 
prírody a všetci záujemcovia nájdu (nielen) 
preparované živočíchy na Trenčianskom 
hrade až do 1. septembra.

  Martin Malo, Trenčianske múzeum 

Seniori JDS Bánovského okresu s piatimi medailami
Na   X I .  r o č n í k u 

K rajsk ých špor tov ých 
hier seniorov Jednoty 
dôchodcov S lovensk a 
v  areáli Základnej školy 
Laca Novomeského v Tren-
číne sa 26. júna zišli seniori 
z  celého Trenčianskeho 
kraja. Okresná rada JDS 
v Bánovciach nad Bebravou 
sa postarala, že nechýbali 
ani seniori z nášho okresu, 

aj vďaka podpore firmy 
Ekodiel. Do  spoločného 
autobusu nastúpilo šty-
ridsať priaznivcov športu, 
z toho sedemnásť aktívnych 
„športovcov“, ktorí súťažili 
za okres. Ostatní boli najmä 
„povzbudzovači“. Súťažili 
ženy i  muži v  jedenástich 
disciplínach. V  horúcom 
počasí a v silnej konkurencii 
seniorov z ostatných okresov 

sa nám podarilo vybojovať 
pre Bánovský okres päť 
medailí. Alena Kontšeková 
z JDS Timoradza získala až 
dve, striebornú za hod kri-
ketovou loptičkou a  bron-
zovú za hod váľkom. Hilda 
Valachová z  JDS Dvorec 
striebornú za  petang. Ani 
muži sa nedali zahanbiť. 
Marián Kyselica z  JDS 
Veľ ké Držkovce získal 

tiež dve medaily, zlatú 
za  hod na  basketbalový 
kôš a striebornú za petang. 
K  medailám, samozrejme, 
patrili aj víťazné diplomy. 
V  celom športovom areáli 
panovala dobrá nálada, 
uzatvárali sa nové priateľ-
stvá. Každý účastník hier 
si odniesol účastnícky list 
a pekné spomienky. 

Jozefa Sokolíková

Cestovateľské kino o Nepále s Braňom Štefánikom

Braňo s  priateľom 
Jurajom absolvovali cestu 
od konca marca do polovice 
apríla. Navštívili ako prvé 
hlavné mesto Káthmandú 
a  Braňo nám predstavil 
jeho turistické zaujímavosti, 
historické skvosty i  nedo-
statky. Z mesta ich vyše sto 
kilometrov viezol celý deň 
miestny autobus k  ústiu 
horskej doliny vytvorenej 
riekou Marsyangdi, ktorá 
tečie medzi masívom 
Annapurny a  masívom 
Manaslu. Trasa, ktorú prešli 

pešo, poskytovala výhľad 
na  viaceré vrcholy masívu 
Anapurny, ale iba jeden má 
nad osemtisíc metrov. Obaja 
išli naľahko. Lebo už aj 
v Nepále vsadili domorodci 
na rozvoj cestovného ruchu. 
A  takmer v  každej horskej 
osade máte možnosť pre-
nocovať. Takže žiaden stan 
ani  karimatka, ani množ-
stvo konzerv, iba spacák. 
Ten potrebovali, lebo noci 
tu naozaj boli chladné. 
Kým na  začiatku doliny 
bola vegetácia aj klíma 

tropická, s  pribúdaním 
výškových metrov ubúdalo 
zelene, až sa niekoľ ko 
dní „motali v  mesačnej 
krajine“. Ubúdalo kyslíka, 
pribúdalo snehu. „Najvyššie 
som sa dostal do  výšky 
4700 m na také návršie nad 
Ľadovým jazerom. Hlavne 
bol odtiaľ krásny, takmer 
letecký výhľad na  Anna-
purny III. a  IV, Ganga-
purnu, údolie k  jazeru 
Tilicho,“ hovorí. I  keď si 
Braňo z výpravy neodniesol 
žiaden extrémny adrena-
línový zážitok, pre nás, 
divákov boli dramatické už 
len horské cesty vytesané 
v  skalách a  sadnutie si 
do  akéhokoľvek doprav-
ného prostriedku neurčitej 
spoľahlivosti. Napriek tomu 
Braňo hovoril o svojej ceste 
do  Nepálu ako o  novom 
životnom zážitku, kde 
sa stretol s  budhistami aj 
s  hinduistami s  mierumi-
lovným životným štýlom. 
A takto pokojne vyfarbil aj 
svoju cestu. Samozrejme, 
že sa na prezentácii v Ži:ve 

nevyhol ani množstvu 
otázok. Na  tú redakčnú, 
aké si odniesol najsilnejšie 
dojmy a či sa sem ešte plánuje 
vrátiť, odpovedal: „Bol som 
prvýkrát v Nepále a v oblasti 
tak vysokých hôr, najvyšších 
na  Zemi. Bol som celkom 
prekvapený ochotou a pria-
teľskosťou miestnych ľudí, 

ktorí aj napriek nie ľahkým 
životným podmienkam berú 
život s  úsmevom. Pri treku 
v  takýchto horách si človek 
často siahne až na dno svo-
jich síl a zistí, že k životu mu 
až tak veľa toho netreba... Či 
sa tam ešte vrátim? Ťažká 
otázka... Niekedy by som 
chcel, ale skôr do  oblasti, 
kam nechodí toľko turistov.“

O  Br a ňov i  t reba 
ešte povedať, že zdoláva 
všetky najvyššie vrcholy 
európskych krajín. Každý 
víkend je niekde buď sám, 
alebo s manželkou a dvomi 
malým deťmi. A  keby len 
cez víkend. Z  jeho interne-
tovej stránky máte pocit, 
že Braňo cestuje stále. Pešo 
či na  bicykli, po  Slovensku 
či po  Európe. Cestovateľ, 
ktorému závidíme množstvo 

času a  energie. Verím, že 
sme sa s Braňom Štefánikom 
nestretli v  seriáli Cestova-
teľské kino v Ži:ve naposledy. 
Veď pokojne by on sám vedel 
naplniť tento seriál na  nie-
koľko rokov... Práve ukončil 
svoje putovanie s  celou 
rodinou po  Macedónsku. 

Alena Borszéková 

B ánovčan Braňo Štefánik nás koncom 
horúceho júna zobral v rámci 

Cestovateľského kina v Ži:ve schladiť pod 
himalájske osemtisícovky. Jeho tohtoročná 
cesta do Nepálu, vlastne rozprávanie 
o nej, prilákalo množstvo milovníkov
cestovania a hôr. Nečudo, veď Braňo je 
spoluzakladateľom bánovského festivalu 
Hory, cesty, ľudia... 
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Do 2. ligy západ ročníka 
2018/19 sa prihlásilo 16 
družstiev, ktoré odohrali 
systémom každý s  každým 
jesennú a  jarnú časť. Cel-
kovo nás – Kolkársky klub 
Bánovce nad Bebravou 
čakalo odohrať 30 stretnutí 
počas 8 mesiacov. 

Príprava prebiehala bez 
väčších komplikácií, ak nepo-
čítame technické problémy 
na  stavačoch kolkov, ktoré 
niekedy vypovedali svoju 
službu. Po skončení jesennej 
časti sme mohli skonštatovať, 
že sme všetko zvládli nad 
očakávanie. Prezimovali sme 
na  1. mieste, keď od  prehry 
v 2. kole sme v zostávajúcich 
13 kolách zaznamenali len 
dve remízy. Polovica súťaže 
ako s  rozprávky, no pred 
nami bola ešte odvetná časť, 
ktorá mala ukázať, ako sa 
popasujeme s pozíciou lídra. 
Tá už nedopadla tak, ako si 
niektorí predstavovali. Prišli 
tri prehry v  domácej kol-
kárni, s ktorými sa nerátalo. 
Nevyužili sme v nich výhodu 
saduritového podkladu, ktorý 
je posledný zo všetkých dráh 
na  Slovensku, kde sa hrajú 
súťaže riadené kolkárskym 
zväzom (SKoZ). Nebyť týchto 
prehier mohli sme skončiť 
na  2. mieste, ktoré by nám 
zaručovalo postup do  1. 
ligy (ktorú by sme aj tak 
nemohli hrať v našej kolkárni 
z  dôvodu nevyhovujúceho 
povrchu, ktorý je nariadený 
medzinárodným kolkárským 
zväzom). Napokon sme 
skončili o  stupienok nižšie 
a  v  konečnom poradí sme 
obsadili 3. miesto, ktoré 

bolo milým prekvapením 
a  prekročením predsezon-
ného cieľu, ktorým bolo 
umiestnenie v strede tabuľky. 

O to viac nás to potešilo, 
nakoľko kvôli zdravotným 
problémom viacerých hráčov 
sme zostavy na  zápasy skla-
dali na poslednú chvíľu. 

Kolky sú kolektívny 
šport, kde sa zrátavajú výkony 
všetkých hráčov v  danom 
stretnutí. Z  jednotlivcov sa 
z celkového počtu 207 hráčov 
hrajúcich v  2. lige najlepšie 
umiestnil z  našich na  11. 
mieste Jaroslav Podolák 
s priemerným výkonom 543 
zvalených kolov na zápas. No 

najviac bodov pre družstvo 
získal Pavel Bročko, ktorý 
celkovo skončil výkonom 
538 zvalených kolov na  16. 
mieste a  30-ku uzatváral 
Michal Papšo s  výkonom 
533 zv. kolov. Na  celkovom 
umiestnení a  úspechu mali 
svoj podiel aj Július Bročko, 
Dalibor Adamkovič, Ivan 
Žitňan, Anton Pristač a Matej 
Švelka. Nesmieme zabudnúť 
na našu rezervu, ktorá hrala 
v 3. lige Trenčianskeho kraja. 
Béčko rovnako skončilo 
na 3. mieste, čo bol výrazný 
postup oproti minulému 

ročníku. O tento výsledok sa 
pričinili títo hráči: Milorad 
Vujičič, Tomáš Dúbravka, 
Matej Švelka, Anton Šujan, 
Peter Fodora a  jediná žena 
v  našom kádri - Katka Lifa 
zo Srbska. Výkony hráčov sa 
zlepšovali od zápasu k zápasu, 
čo je dobrý predpoklad rastu 
každého hráča do  budúcna. 
Veríme, že čo najskôr budú 
konkurenciou hráčom Áčka. 

Popri týchto súťažiach 
sa naši hráči zúčastnili 
majstrovstiev Trenčianskeho 
kraja. V  kategórií mužov sa 
na 6. mieste umiestnil Pavel 
Bročko, na rovnakom mieste 
sa umiestnil aj jeho otec Július 

Bročko v  kategórií do  60 
rokov. Najlepšie umiestnenie 
zo všetkých našich hráčov 
dosiahol Jaroslav Podolák, 
ktorý sa v  kategórii do  50 
rokov stal majstrom Trenčian-
skeho kraja a zároveň si vybo-
joval účasť na majstrovstvách 
SR, kde za  účasti 32 hráčov 
sa umiestnil na  peknom 6. 
mieste. Vidieť, že kolkári 
aj v  ťažkých podmienkach 
dokázali podávať dobré 
výkony a  dôstojne reprezen-
tovať svoje mesto ako aj svoj 
klub. Je však zároveň smutné, 
že ťažko sa nám hľadajú 

nasledovníci tohto pekného 
športu, ktorí by pokračovali 
vo viac ako 40-ročnej tradícií 
bánovského klubu. Záujem 
by aj bol, ale ako som už spo-
menul, technický stav tejto 
viac ako 40-ročnej kolkárne 
je nevyhovujúci. Nemôžeme 
si dovoliť založiť mestskú ligu, 
o ktorú je záujem, nemôžeme 
dovoliť ani rodinám s  men-
šími deťmi sa prísť zabaviť, 
ani deťom na  školách tráviť 
u  nás športové dni, lebo 
kolkáreň by takýto nápor 
nezvládla a  technicky nie je 
možné hrať s  menšími det-
skými guľami. Preto chceme 
dať na mestské zastupiteľstvo 
žiadosť o  kompletnú rekon-
štrukciu kolkárne (výmena 
elektrického zariadenia 
a osadenie plastových dráh). 
Celá rekonštrukcia by mala 
stáť 70 tisíc eur. Už sa zrekon-
štruovali viaceré športoviská 
v meste a bolo by dobré, keby 
nastal čas aj na kolkáreň. 

Preto v  mene nás kol-
károv a všetkých záujemcov, 
ktorý by si radi zašportovali 
v  novej kolkárni, prosím 
poslancov ako aj vedenie 
mesta o schválenie prestavby 
kolkárne. Už dlhé roky sa sna-
žíme udržať chod kolkárne 
v  čo najlepšom stave, rôzne 
drobné poškodenia a úpravy 
sme aj za pomoci mesta zre-
alizovali. Ale rekonštrukcia 
nie je možná v našich silách, 
pretože sú dané parametre, 
ktoré treba splniť. Budeme 
vám vďačný za  každý hlas, 
ktorým prispejete k  schvá-
leniu našej žiadosti a zároveň 
aj prosby.

  Jaroslav Podolák 
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Pôsobila v najhoršom tíme MOL 
ligy, no bola najlepšia. Pokiaľ ide 
o  počet vsietených gólov, nemala 
Karolína Matušincová v  základnej 
časti uplynulého ročníka MOL ligy 
konkurenciu. Autorka 150 gólov už 
v novej sezóne neoblečie bánovský ale 
šaliansky dres. Po Alžbete Obstovej je 
tak druhou Bánovčankou, ktorá pre-
stúpila do tretieho najlepšieho celku 
Slovenska uplynulej sezóny. Viac 
v rozhovore... 
 Prečo ste sa rozhodli pre Šalu? 

Dostala som viacero ponúk zo 
slovenských aj českých klubov. Šaľa 
spolu s Ostravou mali najväčší záujem. 
Šaľa mi ponúkla dobre podmienky a tak 
sme sa dohodli. Pri mojom rozhodovaní 
zohrala veľkú úlohu aj voľba vysokej 
školy. Nakoľko som si vybrala školu 
v  Bratislave, tak Šaľa bola pre mňa 
najlepšie riešenie.  
 S akými pocitmi odchádzate?

Z Banoviec odchádzam s dobrými 
pocitmi. Posledná sezóna mohla 
dopadnúť lepšie, čo sa týka umiest-
nenia. Ale ako kolektív sme si posledne 
zápasy snažili užiť a snažili sa podať čo 

najlepší výkon, aj keď niekedy to bolo 
naozaj veľmi náročné. 
 Znie to priam až paradoxne, že naj-
horší tím ligy má najlepšiu kanonierku, 
čím si to vysvetľujete?

Bolo nás málo, každá sme hrali 
skoro celé zápasy, takže sme dostavali 
veľa príležitostí skórovať ako jednot-
livec. Veľkú zásluhu ma na tom druž-
stvo a  tréner, resp. trénerka, ktorí mi 
dôverovali v sedem metrových hodoch, 
keďže väčšinu z nich som hádzala práve 
ja. 
 Ako najlepšia kanonierka súťaže 
ste museli čeliť zvýšenej pozornosti 
súperiek?

V prípade lepšieho umiestnenia 
v  tabuľke by to bolo určite tak. Ale 
keďže sme boli celú sezónu na konci 

tabuľky, veľa družstiev si nepoze-
ralo videa s našimi zápasmi. Takže 
nemám pocit, že by som čelila zvý-
šenej pozornosti súperiek. 
 V uplynulej sezóne sme v MOL-ke 
obstáli horšie ako v tej predošlej. Napl-
nilo sa nepísané pravidlo, že druhá 
sezóna býva pre nováčika kritická, 
alebo jeden získaný bod odzrkadlil 
kvalitu kádra?

Neviem posúdiť, či táto sezóna 
bola náročnejšia ako predošlá. Ale 
môžem povedať, že kvalita kádra 
zohrala veľkú úlohu. Bolo nás málo, 
nemali sme na  prestriedanie. Veľa-
krát s nami chodili dorastenky. 
 Ste odchovankyňou bánovskej 
hádzanej, za  čo najviac klubu 
vďačíte? 

K e ď ž e  h r á v a m  h á d z a nú 
od  malička, vďačím bánovskému 
klubu za výchovu a za všetko, čo ma 
naučili. Trénerke Spasčukovej, ktorá 
bola moja prvá trénerka a naučila ma 
všetky základy, ukázala mi ako sa 
tešiť z hádzanej a ako posúvať svoje 
hranice a stále sa zlepšovať.

  Andrej Jakubík

Bánovské Centrum 
voľného času bolo aj 
v  II. polroku školského 
roka 2018/2019 orga-
nizátorom v iacer ých 
o k r e s n ý c h ,  r e g i o -
nálnych a  krajských kôl 
športových súťaží žiačok. 

Výsledky jednotlivých 
súťaží: Základné školy:
Basketbal: žiaci – 1. ZŠ 
Duklianska, 2. ZŠ Školská, 
3. Gymnázium. Volejbal: 
žiačky – 1. ZŠ Gorazdova, 
2. ZŠ Duklianska, 3. ZŠ 
Partizánska, žiaci – 1. 
ZŠ Komenského, 2. ZŠ 
Šišov, 3. ZŠ Partizánska. 
Hádzaná: žiačky – 1. ZŠ 
Partizánska, 2. ZŠ Duk-
lianska, 3. ZŠ Uhrovec, 
žiaci – 1. ZŠ Partizánska, 
2. ZŠ Komenského, 3. ZŠ 
Uhrovec. Gymnastický 
štvorboj (vo všetkých 6 
kategóriách bolo rovnaké 
poradie aj u  žiačok aj 
žiakov): 1. ZŠ Partizánska, 
2. ZŠ Komenského, 3. 
ZŠ Zlatníky. Malý futbal 
(mladší): žiačky – 1. ZŠ 
Uhrovec, 2. ZŠ Parti-
zánska, 3. ZŠ Rybany, žiaci 
- 1. ZŠ Komenského, 2. 
ZŠ Školská, 3. ZŠ Rybany. 
Malý futbal (starší): žiačky 
– 1. ZŠ Partizánska, 2. ZŠ 
Gorazdova, 3. ZŠ Rybany, 
žiaci – 1. ZŠ Partizánska, 
2. ZŠ Gorazdova, 3. ZŠ 
Duklianska. Malý futbal 
(najmladší – McDonalds 
Cup ) – 1. ZŠ Gorazdova, 
2. ZŠ Partizánska, 3. ZŠ 
Duklianska. Vybíjaná: 

žiačky – 1. ZŠ Partizánska, 
2. ZŠ Gorazdova, 3. ZŠ 
Školská. Atletika: žiačky 
– 1. ZŠ Partizánska, 2. 
ZŠ Gorazdova, 3. ZŠ 
Komenského, žiaci – 1. ZŠ 
Komenského, 2. ZŠ Parti-
zánska, 3. ZŠ Duklianska.
Stredné školy: Basketbal: 
žiaci – 1. Gymnázium, 2. 
SOŠs. Hádzaná: žiaci – 1. 
Gymnázium, žiačky – 1. 
Gymnázium.

Víťa zné dr u ž st vá 
žiakov a  žiačok základ-
ných a  stredných škôl 
z okresných kôl postúpili 
do regionálnych kôl, ktoré 
sa odohrali striedavo 
v Prievidzi, Partizánskom 
a  Bánovciach. Následne 
mohli postúpiť do  kraj-
ského kola a  vo finále 
do  celoslovenského kola. 
Najcennejšie výsledky 
dosiahnuté na  regio-
nálnych, krajských a celo-
slovenských kolách sú: jed-
notlivci – 1. miesto Mateja 
Bistáka zo ZŠ Zlatníky 
v krajskom kole v atletike 
v  hode kriketovou lop-
tičkou a  následne jeho 5. 
miesto v  celoslovenskom 
kole, družstvá – 8. miesto 
žiačok zo ZŠ Partizánska 
na  celoslovenskom kole 
v stolnom tenise žiačok, 1. 
miesto žiačok z Gymnázia 
J. Jesenského v  krajskom 
kole v  hádzanej žiačok 
SŠ a  následne obsadili 
na  celoslovenskom kole 
krásne 3. miesto.

  Milan Kráľ

V  novej sezóne nás 
čakajú 13 súperi, čo sa 
v histórii MOL ligy stane 
len druhýkrát za  celú 
18-ročnú históriu súťaže. 
HK Sokol Bánovce nad 
Bebravou  bude hrávať 
svoje domáce zápasy pri-
oritne cez soboty od 18.00 
h, môže sa však stať, že 
sa v ybrané stretnut ie 
odohrá v piatok či nedeľu. 
Presné termíny zápasov 
ešte nie sú známe. Hneď 
ako budeme vedieť presný 
rozpis programu, budeme 
vás informovať. Isté však 
je, že začíname na  palu-
b ov k e  a mbic ió z ne ho 
nováčika HC Sporta Hlo-
hovec posledný augustový 
víkend. Kolektívna prí-
prava zverenkýň Richarda 
Makýša začne 22. júla, 
pričom dievčatá individu-
álne trénujú od 1. júla. Len 
náročné zápasy dokážu 

pomôcť dievčatám v  ich 
napredovaní. Tie veria, 
že aj v  sezóne 2019/2020 
sa budú môcť spoľahnúť 
na podporu fanúšikov. 

V takomto poradí nás 
čakajú súperi v  novom 
ročníku: 1. kolo Hlohovec - 
HK Sokol Bánovce, 2. kolo 
HK Sokol Bánovce – Zlín, 
3. kolo Olomouc - HK 
Sokol Bánovce, 4. kolo HK 
Sokol Bánovce – Veselí nad 
Moravou, 5. kolo Micha-
lovce - HK Sokol Bánovce, 
6. kolo HK Sokol Bánovce – 
Hodonín, 7. kolo Šaľa - HK 
Sokol Bánovce, 8. kolo HK 
Sokol Bánovce – Poruba, 
9. kolo Prešov - HK Sokol 
Bánovce, 10. kolo Písek 
- HK Sokol Bánovce, 11. 
kolo HK Sokol Bánovce – 
Most, 12. kolo Slavia Praha 
- HK Sokol Bánovce, 13. 
kolo HK Sokol Bánovce – 
Dunajská Streda.  (aj)

Výsledky škôl
v športových súťažiach

Hádzanárky začnú 
sezónu v Hlohovci 

Kolkáreň si pýta rekonštrukciu

Karolína Matušincová ide do Šale
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Mládež FK Spartak v súťažnom ročníku 2018/2019 

Prípravky: V letnej prí-
prave sa nám podarilo získať 
nového trénera do kategórie 
U11, Radovana Zaťka, ktorý 
nahradil trénera Václava 
Heriána, ktorý sa presunul 
do  kategór ie mladších 
žiakov. Pri kategórii U9 
zosta l  t réner Ľubomír 
Bacho.  Kategór iu U10 
sme tento súťažný ročník 
zámerne vynechali, aby 
obaja tréneri mohli pracovať 

s  vyšším počtom detí (boli 
to dvojročníky) a  pripraviť 
sa na budúci súťažný ročník, 
kde sme chceli zastabilizovať 
každú jednu kategóriu. Pri 
tejto kategórii vonkoncom 
nejde o žiadne výsledky, ale 
o to, aby si chlapci v tomto 
veku osvojili základy futbalu, 
aby mali z neho radosť (ako 
z každej pohybovej činnosti), 
hravou formou ich naučiť 
základy futbalovej abecedy 

a  pripraviť ich postupne 
na staršiu kategóriu. Na jar 
sme trénerské rady doplnili 
o trénera Vladimíra Weldla, 
ktorý si zobral kategóriu U9 
a  tréner Bacho sa presunul 
do najmladšej kategórie U8 
(5 až 6-roční chlapci), čo sa 
nám osvedčilo, lebo sme pri-
tiahli mnoho nových tvárí 
do Spartaku a s  touto myš-
lienkou chceme pokračovať 
aj v budúcnosti. To je jediná 
cesta ako si vychovať svojich 
vlastných hráčov.

Žiaci: Po  nešťastnom 
minulom súťažnom roč-
níku, kde naši žiaci (možno 
aj nie vlastnou v inou) 
vypadli z  druhej do  tretej 
ligy, bolo mnoho smutných 
tvárí. Preto aj obidvaja 
tréneri Pavol Kováč (U15) 
a  Václav Herián (U13) si 
vytýčili jasný cieľ, a  tým 
bol postup a  návrat do  2. 
ligy, čo sa im aj podarilo. 

Hlavne starší žiaci súťažou 
„len prebehli“, suverénne 
ju vyhrali, o  cifrách písať 
nebudem, tie si každý môže 
nájsť na  internete. Mladší 
žiaci postupne nachádzali 
svoju tvár (napr. ako jediné 
družstvo dokázalo zobrať 
suverén nemu v í ť a z ov i 
Častkovciam 3 body, aj to 
u nich doma výsledkom 1:5). 
Veríme, že na  budúci rok 
potvrdia svoje kvality a budú 
rovnocenným súperom kaž-
dému jednému protivníkovi 
v  2. lige. Treba začať hneď 
od  letnej prípravy a  preto 
starší žiaci budú hrať v  júli 
na medzinárodnom turnaji 
v Poľsku a mladší žiaci tiež 
v  júli na  medzinárodnom 
turnaji v  Prešove (Fragaria 
Cup), aby si porovnali svoje 
sily s kvalitnejšími súpermi, 
lebo druhá liga je omnoho 
kvalitnejšia a namáhavejšia 
ako tretia.

D o r a s t :  N a j p r o b -
lé move j š i a  k at e gór i a , 
nielen v  rámci ZsFZ, ale 
aj celého Slovenska. Pre 
porovnanie, v  súťažnom 
ročníku 2018/2019 boli 
v rámci okresu Bánovce nad 
Bebravou len tri doraste-
necké družstvá v súťažiach 
(mimo Spartaku), čo je 
na  zamyslenie (hlavne pre 
predstaviteľov SFZ, prečo 
to tak je). Aj naši dorastenci 
dopadli minulý súťažný 
ročník podobne ako žiaci 
a  vypadli do  3. ligy. Pri 
tejto kategórii sme museli 
improvizovať počas celého 
súťažného ročníka a  aj 
preto to mal tréner Ondrej 
Kubík (U19) veľmi ťažké. 
Trénera pre kategóriu mlad-
šieho dorastu (U17) sme 
našli až v  zimnej príprave 
(Peter Morávek), pričom ja 
osobne som oslovil počas 
leta a  jesene minimálne 10 

trénerov, ale všetci odmietli. 
Starší dorastenci trpeli 
počas celého roka na  nie-
koľ ko okolností, hlavne 
na to, že až 6 hráči (hlavne 
poč a s  je sen nej  č a s t i) 
vypomáhali v  kategórii 
dospelých, tým pádom 
musel tréner Kubík siahnuť 
do  kategórie mladších 
dorastencov. Veľkým prob-
lémom bolo aj zahadzo-
vanie príležitostí, v každom 
zápase sme si vytvárali 
množstvo šancí, no mnoho 
krát zosta l i nev yužité. 
Pričom ani v jednom zápase 
neboli slabším súperom, ale 
futbal sa hrá na  góly, nie 
na  krásu. Pozitívom je, že 
z kádra, ktorý dohral jarnú 
časť, odchádza len jeden 
hráč do  vyššej kategórie, 
jadro družstva zostáva 
pohromade, čo je prísľubom 
do ďalšej sezóny.

 Milan Kráľ

Miloš Šagát: Futbalový dom treba stavať od základov
V bánovskom Spartaku 

dochádza k ďalším zmenám. 
Z   t réner s ke j  l av ič k y 
Tatrana Uhrovec som 
prijal ponuku od  nového 
výboru na  post šeftrénera 
mládeže. Po  skončení 
posledného zápasu jarnej 
časti som ukončil svoje 
pôs oben ie  v   Tat r a ne 
Uhrovec. Dôvodov z mojej 
strany prijať ponuku bolo 
niekoľko, ale ako hlavný, že 
som dostal ponuku výboru 
Spartaka na funkciu meto-
dika - šeftrénera mládeže. 
Je to nová výzva a  nová 
motivácia. Bánovský futbal 
prechádza nevyhnutnými 
reformami aj dosť ťažkým 
obdobím a  každá ruka je 
potrebná. Každopádne 
z  môjho poh ľadu má 
Spartak vcelku úspešnú 
a bohatú klubovú históriu, 
ktorá bola a  myslím aj je 
výsledkom práce hlavne 
mládežníckych trénerov. 
Dala by sa o  tom napísať 
pekná kniha. 

Futba lová f i lozof ia 
v  každom klube a  teda aj 

v  Spartaku je jednoduchá: 
„Futbalový dom treba 
stavať od základov“. Na to, 
aby mohol futbal fungovať 
na  každej úrovni, potre-
bujete tri veci - finančné 
zabezpečenie, prepraco-
vanú koncepciu k lubu 
a  ľudí, ktorí dokážu tie 
peniaze zabezpečiť a  víziu 
klubu naplniť. Veľa klubov 
aj v blízkosti nášho okolia, 
ktoré to nepochopili, aj 
v súčasnosti padá na samé 
dno, resp. už ukončilo svoje 
futba lové účinkovanie. 
O každom jednom z týchto 
pilierov by sa preto dalo 
písať veľmi veľa. Všetci 
vieme, že celkovo je ekono-
mické zabezpečenie športu 
v  spoločnosti poddimen-
zované. Prijatím zákona 
o  športe sa síce naznačila 
fi lozofi a, kam by sa to malo 
celé v  tejto oblasti uberať, 
ale okrem uplatnenia si 
športových poukážok na I. 
stupni základných škôl to 
pre menšie kluby nič nerieši. 
Z dielne koaličných strán je 
na  septembrovú schôdzu 

parlamentu predložený 
druhý dôležitý zákon, 
ktorým upravuje Fond 
na podporu športu. Z tohto 
fondu by sa mal podporovať 
šport v SR. Od 1.1. 2020 by 
malo byť doňho naliatych 
20 miliónov eur hlavne 
zo š tát neho rozpoč tu 
a výnosov Tiposu. Napriek 
týmto prvým lastovičkám 
všetka ekonomická zaťaže-
nosť je na pleciach klubov, 
resp. miest, obcí, rodičov 
a  súkromného sektora. 
A tu nastáva aj v Spartaku 
otázka, kde tieto finančné 
prostriedky na chod klubu 
a  hlavne mládeže zobrať. 
Vďaka ústretovosti rad-
nice, sponzorom, rodičom 
a výboru sa to zatiaľ ako tak 
darí. Možno aj nová kon-
cepcia a fi lozofi a Spartaka, 
t.j. investovať do  mládeže 
a  vychovať si vlastných 
kvalitných hráčov, k  tomu 
napomôže. Či niekto chce, 
alebo nie, tak v  trhovej 
futbalovej ekonomike platí 
hráč = kapitál. O čo viacej 
ho zhodnotíte, o  to viacej 

zarobíte. Jeden vychovaný 
reprezentant už aj v  mlá-
dežníckej kategórii vám 
dokáže niekedy pokryť 
dokonca celoročné náklady 
klubu. 

D r u hou  dôle ž i tou 
otázkou je práve spome-
nutá koncepcia klubu. To 
znamená, kam chceme 
smerovať a  kam sa dopra-
covať v  určitom časovom 
úseku v  Spartaku. Musí 
byť vypracovaná stratégia 
klubu z dlhodobého, stred-
nodobého a krátkodobého 
h ľ a d i s k a .  Z á k l a d n ou 
filozofiou klubu pri mlá-
deži bude preto vychovať 
z  hráčov nie len slušných 
ľudí, a le aj kvalitných 
f utba l i s tov  o dd a nýc h 
klubu, v ktorom vyrastali. 
Cesta ku konečnému cieľu 
nebýva ľahká a bude dlhá  aj 
tŕnistá. Ale inej cesty niet. 
Deti vo veku 5 až 8 rokov 
musíme naučiť základné 
veci, t.j. pozdraviť, uviazať 
si kopačky, upratať po sebe 
šatňu a  hlavne milovať 
futbal. Potom nastupuje 

f utba lová dokona los ť , 
ako aj mentálna príprava 
hráča, t.j. sebakontrola, 
sebadisciplína, sebarefl exia, 
pokora, slušnosť, odrie-
kanie si, prekonávanie pre-
kážok, jazyková vyspelosť 
a  iné veci s  tým súvisiace. 
Jedným slovom profesio-
nalita. Mládež potrebuje 
vzory nielen v rodine, škole 
ale aj na ihrisku v osobe tré-
nera aj hráčov. Previazanosť 
rodiny – školy - klubu musí 
byť samozrejmosťou. 

Predchádzajúce vede-
nie Spartaka v y tvori lo 
športový komplex (za  čo 
im patrí vďaka), ktorý nám 
závidia široko ďaleko a  je 
teraz na  novom výbore 
a  všetkých zainteresova-
ných v klube, ako dokážeme 
tento materiálny základ 
využiť a  posunúť futbal 
v Bánovciach o kus ďalej. 

Zastabilizovanie a  zá-
chrana A  mužstva v  IV. 
lige. Postup starších žiakov 
do  II. žiackej ligy. Deň 
otvorených dverí spojený 
s  ukončením súťažného 

ročníka. Nábor vyše 40 
nových detí a  zmeranie si 
síl našej U-14 zo žiakmi fut-
balovej akadémie zo Žiliny 
v  mesiaci jún nasvedčujú 
tomu, že cestou, ktorou 
sa chce Spartak uberať, 
by mohla byť správna. 
Hlavným cieľom súčasného 
vedenia, mňa osobne aj tré-
nerov mládeže, bude dostať 
mládežnícke kategórie t.j. 
dorastu a žiakov v priebehu 
určitého časového obdobia 
do II. ligy a zotrvať v týchto 
súťažiach podľa možností 
čo najdlhšie. Výsledkom 
bude vychovanie si kvalit-
ných hráčov pre seniorskú 
kategóriu A mužstva a tým 
z abe z pe č iť  budúcnos ť 
bánovského futbalu. Ďalším 
cieľom bude v  Spartaku 
vychovať, čo najviac futba-
listov, na  ktorých budeme 
právom hrdí nielen doma, 
ale aj v zahraničí. Čaká nás 
ťažká práca a  jej výsledky 
bude možné hodnotiť až 
odstupom času. 

 Miloš Šagát 
 (krátené)

V súťažnom ročníku 2018/2019 
účinkovali mládežnícke 

družstvá FK Spartak Bánovce 
nad Bebravou v kategóriách - 
starší a mladší dorast U19 a U17 
v tretej lige, starší a mladší žiaci U15 a U13 
v tretej lige a dve prípravky U11 a U9 
v Majstrovstvách kraja. Poďme si zhodnotiť 
jednotlivé kategórie...
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Občianske združenie 
Hrad Uhrovec so sídlom 
v  Bratislave organizuje 
od  26. júla do  3. augusta 
t á b o r  p r e  m l á d e ž 
od sedemnásť rokov. Počas 
ôsmich dní sa uskutoční 
intenzívne dobrovoľnícke 
stretnutie priamo v  hrade 
Uhrovec. Je to jedinečná 
príležitosť nazrieť do  tajov 
hradného života a  spozná-
vaniu záchranných prác 
na  národnej kultúrnej 
pa m iat ke  v   k r á snom 
prostredí uprostred lesov. 
Práce sa budú sústreďovať 
na  archeologickú činnosť 
súvisiacu s  prebiehajúcou 
obnovou hospodárskej 

budovy (na  foto). Ubyto-
vanie a  strava je zabez-
pečená priamo na  hrade. 
Spanie je možné v  spacá-
koch a  na  karimatkách. 

Hradná kuchyňa bude slúžiť 
účastníkom, ktorí sa na nej 
budú aj aktívne podieľať. 
O  zábavu ako aj o  nočný 
život bude postarané! 

Vítané sú hudobné nástroje 
a   k   d l hý m h rad ný m 
večerom budú k  dispozícii 
spoločenské hry. Počet miest 
je limitovaný na  15 ľudí 
od 17-ich rokov. Pre prihlá-
senie na  tábor stačí poslať 
krátky popis vašej moti-
vácie na mail majzlanova@
hraduhrovec.sk a o prijatí/
neprijatí vás budeme infor-
movať mailom. Účasť je 
spoplatnená symbolickým 
príspevkom 10 eur. Zís-
kate praktické skúsenosti 
z  obnovy pamiatok pod 
ve d en í m o d b or n í kov, 
skúsenosti s archeologickou 
prácou a  spoznáte históriu 
hradu.  OZ Hrad Uhrovec

P o s l e d n á  n e d e ľ a 
mesiaca patrila opäť Bánov-
skej bežeckej lige. V júnovom 
kole sa v  Uhrovskom Pod-
hradí napriek začínajúcej 
dovolenkovej sezóne stretlo 
až 53 bežcov s  rovnakým 
cieľom – vybehnúť po zváž-
nici na  Uhrovský hrad. 
Okrem nich na  hrad vyšlo 
tiež viac ako 13 statočných 
detí, ktoré okrem náročného 
výstupu absolvovali tiež 
svoju mini trať priamo 
na hrade. Zvládli to výborne! 
Hlavná trať o dĺžke 3,4 km, 
rovnaká pre hlavnú aj hobby 
kategóriu, bola náročná 

svojím stúpaním a preverila 
tak nielen kondíciu, ale aj 
silu nôh behačov. O výborný 
čas sa postaral bánovský 
pretekár Radoslav Kopčan, 
ktorý víťazným časom 16 
minút a  37 sekúnd zaostal 
len 10 sekúnd za rekordom 
trate z  roku 2014. Ako 
Rada poznáme, tých desať 
sekúnd mu nedá celý rok 
pokoj a  budúci ročník 
po tvrdom tréningu prepíše 
historické tabuľky. Druhý 
dobehol Martin Turček 
z  Krásna. Zaujímavosťou 
je, že Martin pred týždňom 
vyhral na  veľmi podobnej 

trati Memoriál Antona 
Dobeša práve pred Radom 
Kopčanom, túto nedeľu si 
pozície vymenili. V ženskej 
kategórii Dáša Lisá obhájila 
minuloročné v í ťaz s tvo 
a  udržuje tak dominanciu 
rodiny Li sých v  te jto 
„horskej“ etape. Jej manžel 
Adam rovnako dokázal dva 
roky po  sebe vyhrať svoju 
kategóriu (v  roku 2017 aj 
2018), a hoci tento rok kvôli 
rodičovským povinnostiam 
neobhajoval víťazstvo, spolu 
s  malým Jurkom vytvorili 
mamine skvelý support. 
Druhé miesto putuje do Prús 

zásluhou Zuzany Súkení-
kovej a  tretie miesto patrí 
Tatiane Pokornej z Partizán-
skeho, už našej pravidelnej 
behačke. Potešilo nás aj 
početné zastúpenie opekačov 
po behu, miestami bolo pri 
ohni dosť tesno. Veríme, že 
si príjemnú atmosféru odne-
sieme aj do Vlčkova, kde sa 
28. júla o 10.00 h bude bežať 
ďalšie kolo BBLky. Čaká 
nás technická trať, kde sa 
pomerne často strieda nielen 
typ povrchu (asfalt, lesná 
cesta), ale tiež profil trate. 
Pozývame vás, bude opäť 
dobre!  Pavol Struhár

Posledný predprázd-
ninový turnaj v  zápasení, 
na  ktorom sa predstavili 
členky MZK Bánovce, sa 
u sk uto č n i l  22 .  jú na 
v  moravskej metropole 
v  Brne. Našu minivýpravu 
tvorili tri dievčatá a  čo 
je fa ntast ické,  ka ždá 
z  nich si domov odniesla 
medailu. Martina Tomaš-
ková získala v  hmotnosti 
do 54 kg striebro, Michaela 

Tuchyňová v  kategórii 
do 58 kg striebro a Zuzana 
Tuchyňová v  hmotnosti 
do  64 kg bronz. Pre MZK 
to bol posledný turnaj pred 
zaslúženým letným oddy-
chom. Vybraní členovia 
klubu absolvujú v  auguste 
sústredenie. Do  mestskej 
športovej hale sa zápasníci 
na  tréningy vrátia v  pon-
delok 26. augusta, tradične 
o 15. hodine.  (aj,mu)

Vý b o r  Z á k l a d n e j 
organiz á c ie  SZ ZP č . 
3  v   Bánovc iach nad 
Bebravou tak , ako aj 
v minulom roku pripravuje 
veľa plnohodnotných akcií 
pre členov SZZP, občanov 
mesta a  záujemcov okoli-
tých obcí. Vo februári sa 
uskutočnil zájazd do DAB 
v Nitre na muzikál Balada 
pre banditu , v  apr í li 
na  muzikál Šakalí léta, 
v máji sme boli na veselohre 

Drotár, v júni sme pripravili 
zájazd do Bojníc pre rodičov 
a  deti, v  júli na  sviatok 
Cyrila a  Metoda zájazd 
do Terchovej, ktorý bol plne 
obsadený. Na  27. júla pri-
pravujeme zájazd do Luha-
čovíc ČR. V  týchto našich 
aktivitách budeme pokra-
čovať aj v druhom polroku 
2019. Výbor ZO SZZP č.3 sa 
teší na stretnutie a radi vás 
medzi sebou privítame.  

Jozef Kocúr

Bolo a bude so SZZP

Zápasničky na prázdniny
s tromi medailami

Výlet do Luhačovíc 
Základná organizácia Slovenského zväzu zdravotne 

postihnutých č. 3 v Bánovciach nad Bebravou pozýva 
v sobotu 27. júla na zájazd do moravského mesta Luha-
čovice. Odchod je naplánovaný o  8.30 h zo sídliska 
Dubnička (bývalá pošta), o 8.45 h zo zastávky SAD pred 
nemocnicou s  poliklinikou. Záväzne prihlasovať (so 
zaplatením) sa môžete na č. mobilu 0904 487 991. 

Turistika aj 
poznávanie 
KST Bánovce 
nad Bebravou 
organizuje:
 26. júla až 4. augusta 
pobytový a poznávací zájazd 
do  Bulharska a  do  Istan-
bulu– návšteva hlavného 
mesta Sofi e, bulharské hory 
- Musala, turecký Istanbul, 
kúpanie v  Čiernom mori, 
spanie 2x v  hoteli v  Sofii 
s  raňajkami, 5x v  letovisku 
Carevo bez stravy,

 na štátny sviatok vo 
štvrtok 29. augusta zájazd 
do  pohoria Ostrôžk y 
a  na  hrad Divín až k  prie-
hrade Ružiná,

 14. a  15. septembra 
pot u l k y po  Ní z k ych 
Tatrách. 

Viac na  www.kstba-
novce.sk, alebo u predsedu 
klubu Mariána Chovanca 
na 0905 910 068.

Tábor na hrade pre staršiu mládež

Uhrovský hrad dobýjali bežci BBL
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 Predám palivové drevo aj 
s  dovozom t. č. 0944/988 927, 
0905/628 077, 0944/116 450.
 Vý k up  p a r o ž i a .  Te l . 
0904 834 937.
 Predám elektrickú kolobežku 
zo zdravotných dôvodov, nosnosť 
do  110 kg. Dohoda istá. Tel. 
0904 613 669.
 Predám malotraktor domácej 
výroby  s príslušenstvom. Tel. 
0907 712 554.

INZERCIA

Naj rajčina, zemiak a mrkva!
Zdravá zelenina by mala tvoriť väčšinu našej stravy. 

A takú si dopestujete najmä vo vlastnej záhradke. Naši 
čitatelia - Bánovčania sú veľmi dobrí záhradkári, preto 
si považujem za česť zviditeľňovať ich výsledky...

Výsledky z roku 2018
Naj rajčina 
1. 967 g Štefan Šuňal, Sládkovičova ulica
Naj cuketa
1. 4458 g Štefan Leštinský, Dolné Ozorovce
Naj zemiak
1. 1081 g Anna Hanková, Ulica K nemocnici

Redakcia Bánovských novín vyhlasuje aj pre rok 
2019 Bánovskú záhradkársku ligu opäť pre tri druhy 
zeleniny. Budeme súťažiť o  najväčšiu rajčinu, o  naj-
väčší zemiak a  o  najväčšiu mrkvu. Vyzývame preto 
záhradkárov, aby sa do  redakcie Bánovských novín 
(na námestí v sídle BTV) prišli pochváliť osobne alebo 
zavolali na 0948 602 422 alebo zameilovali na noviny@
kulturabn.sk! Ale až po redakčnej dovolenke po 24. júli! 
Zeleninu odvážime priamo v  redakcii. Každý týždeň 
alebo každý druhý, až do októbra, budeme zverejňovať 
troch najúspešnejších záhradkárov z každej komodity. 
A  kto bude chcieť, záhradkára odfotíme aj s  dopesto-
vanou úrodou. Výsledky záhradkárskej ligy vyhlásime 
aj verejne na Bánovskom jesennom jarmoku. (Veríme, 
že Bánovská záhradkárska liga zaujme aj sponzorov.) 
Jedinou podmienkou je, že zelenina musí pochádzať 
z územia mesta Bánovce a jeho prímestských častí! 

Alena Borszéková, šéfredaktorka a tiež záhradkárka

Bánovská záhradkárska liga

Informačné 
centrum 
na námestí 
ponúka
kopírovanie 
dokumentov

I n for mač né cent r u m 
na Námestí Ľ. Štúra bude počas 
celých prázdnin otvorené 
od 8.00 do16.00 s obednou pre-
stávkou od  12.00 do  12.30  h. 
Ponúka suveníry s logom mesta 
a Slovenska, nové pohľadnice, 
nové knižné tituly o Ľudovítovi 
Štúrovi, Alexandrovi Dubče-
kovi, ale aj nálepky do denníka 
Wander-book.
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týždenník
občanov mesta 
Bánovce nad Bebr.
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA


